
 

 

  

 

Beskrivelse af forslag  Jacob Holms 
Minde 
Jacob Holms Minde er en kommunal institution på 8 grupper, hvoraf 
udflytterafdelingen på 3 grupper indgår som forslag til nedjustering. 
Udflytterafdelingen er placeret på Borgerdydsvej 16 i Slangerup.  
 
Det foreslås, at udflytterafdelingen lukkes midlertidigt, da børnene kan 
være på hjemmeadressen på Amager. Der er således ingen børn, som 
skal omplaceres til nye pasningstilbud. Dertil har institutionen lav 
søgning på 23% og høje driftsudgifter relativt til børnetallet.  
 
Derudover skal det noteres, at Jacob Holms Minde tidligere har indgået 

Institutionen har derfor været inddraget i to høringer om lukning 
indenfor en kort periode. 
 
Baggrund for udvælgelse: Mindste indgriben, lav søgning og økonomi  
 
Besparelse i mio. kr. 
Besparelse i alt Antal grupper Besparelse pr. gruppe 

1,3 3 0,4 
 
Implementering: 2024 
 
Opsummering af høringssvar 
Der er i høringen modtaget 25 høringssvar. Høringssvar er fra 
forældreråd og forældre på institutionen. 
 
I alle høringssvar argumenteres imod en lukning af udflytterafdelingen, 
hvor der særligt fremhæves Skovhyttens unikke naturomgivelser, som 
har stor pædagogisk værdi for børnene. Derudover fremhæves det, at 
udflytterdelen er med til at hæve attraktiviteten for hele institutionen, da 
den er grunden til at flere forældre vælger institutionen til deres børn. 
Endelig nævnes det, at Skovhytten samtidigt er med til at løfte børn 
med særlige behov.  
 
Høringssvarene giver ikke anledning til, at forvaltningen ændrer sin 
indstilling.  
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På de følgende sider fremgår dataoverblik for institutionen og 
opsummering af hvert høringssvar. Derudover er høringssvar vedlagt i 
fuld længde til sidst i materialet. Høringssvar fra behandlingen af 

vedlagt. 
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Dataoverblik Jacob Holms 
Minde
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Kapacitet, søgning og besparelse

Institution Kapacitet
(børnegrupper)

Søgning
2020- 2023

(gennemsnit)

Besparelsespotentiale
(mio. kr.)

Jacob Holms Minde 1,5 23% 1,3

Institution Tilsynstype
Tema 1: Samspil og 
relationer mellem 

børn og voksne

Tema 2: 
Børnefællesskab

er og leg

Tema 3: Sprog 
og bevægelse

Tema 4: 
Forældre-

samarbejde

Tema 5: 
Sammenhæng i 

overgange

Tema 6: 
Evaluerings-

kultur
Særlig indsats

Jacob Holms Minde Ordinært Vedligeholde indsatsen Justere indsatsen Justere indsatsen Vedligeholde 
indsatsen

Vedligeholde 
indsatsen Justere indsatsen Nej

Tilsyn

Institution
Andel af det pædagogiske 

personale, der er uddannede 
pædagoger (2021)

Andel af det 
pædagogiske personale, 

der er uddannede 
pædagoger (2022)

Andel af det pædagogiske 
personale, der er 

uddannede pædagoger 
(2023)

Personaleomsætning 
(2021)

Personaleomsætning 
(2022)

Personaleomsætning 
(2023)

Jacob Holms Minde 47% 40% 42% 42% 33,9% 21,2%

Pædagogandel og personaleomsætning
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Høringssvar
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Herunder fremgår et resumé af alle høringssvar til forslaget om Jacob 
Holms Minde, udflytterdel. De fulde høringssvar kan læses efter 
resuméet. 

23-05-2024  
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Bilag 1. Resumé af høringssvar  Jacob Holms Minde, 
udflytterdel 
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Nr.  Afsender  Resumé af høringssvar 

1 Anders Larsen, 
forælder til børn i 
institutionen 

Det er afgørende for familien at vælge en 
institution, der tilbyder skovbørnehave. Miljøet 
fremmer børns trivsel og læring, og det er 
særligt vigtigt, når man bor midt i byen.  

2 Bonna Nielsen, 
forælder til børn i 
institutionen 

Egne børn er ikke tilknyttet skovbørnehaven, 
men tilbuddet gavner hele institutionen og 
sikrer en mangfoldig børnegruppe. Det er et 
gode, at børn kan få jord under neglene, når de 
bor i byen.  

3 Astrid og Francesco 
Bigoni, forældre til barn 
i institutionen  

Selvom det ene barn er startet i skole, og det 
andet barn skal i skole til sommer, er det vigtigt 
for afsenderen af høringssvaret at tilkendegive 
ønsket om at bevare Skovhytten. I en tid med 
fokus på grøn omstilling undrer det, at man vil 
fratage et velfungerende naturtilbud. 
Skovhytten giver børnene oplevelser, som 
almindelige børnehaver ikke kan give, og hjem 
kommer rolige børn med faste pædagoger 
tilknyttet.  

4 Ida Kader, forælder til 
barn i institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at Skovhyttens 
bus samler børn op i et område med stor 
diversitet og fra familier med varierende 
ressourcer, som ikke har råd eller ressourcer til 
at skrive deres børn op til tilsvarende private 
naturtilbud. Skovhytten kan også kan rumme 
børn, der normalt ville få en basisplads. Der er 
brug for børns viden om naturen for at passe på 
klimaet og man laver en ulighed ift. børns 
adgang til natur. Hvorfor blive boende i byen 
når det ikke er muligt at sende børn i 
udflytterbørnehave? 

5 Lisa Hedin I høringssvaret fremhæves det, at Skovhytten er 
et helle for børn med specielle behov og for 
børn fra udfordrede hjem.  med 6-8 børn der 
ville have brug for en basisplads andre steder. 
Diversitet i tilbud er afgørende for fortsat at 
være en forgangs by og alle børn i tæt 
bebyggede områder har brug for fri adgang til 
natur.  

6 Daniel Feddersen og 
Maria Bastian, forældre 
til barn i institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at institutionen 
udelukkende blev valgt af forældrene på grund 
af Skovhytten, hvor deres barn trives godt og 
udvikler sig. Der er fokus på natur, og 
forældrene elsker, at børn lærer at være i et 
med naturen, og hvordan man gebærder sig i 
den uanset vejr.  

7 Sandra Aargaard 
Limbrecht og Daniel 

Hovedårsagen til, at afsenderne af 
høringssvaret valgte Jacob Holms Minde var 
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Piper Bæk, forældre til 
barn i institutionen 

udsigt til en plads i Skovhyttten. 
at bo i Københavns Kommune, men mener 
samtidig, at vores børn har brug for plads og 
kontakt til naturen, som byen ikke kan bidrage 

 Det fremhæves yderligere, at forskning 
påviser positiv udvikling sammenlignet med 
almindelige børnehaver.  

8 Familien Bjørk Bork 
Larsen, har barn i 
institutionen  

I høringssvaret fremhæves det, at 
skovbørnehave er afgørende for familiens valg 
af institution. Skovbørnehaven repræsenterer 
en pædagogisk tilgang og et miljø, der 
fremmer børns trivsel og læring, særligt når 
man bor midt i byen.  

9 Sofie Koch, forælder til 
barn i institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at Skovhytten 
har unikke muligheder for fremtidens børn. De 
fantastiske pædagoger giver børnene 
mulighed for at lære om alt fra snegle til 
rævehuller til birkesaft, og stedets omgivelser 
giver børnene mulighed for at lære om 
historien.  

10 Thomas Hjorthaab, 
forælder til barn i 
institutionen  

I høringssvaret fremhæves et ønske om at 
bevare Skovhytten, så ungerne fortsat kan få 
jord under neglene, æblekinder og miljøbevidst 
tilgang til fremtiden. Fordi Skovhytten findes, 
kan børn bosat centralt på Amagerbro få en 
hverdag fyldt med naturoplevelser.  

11 Tina og Jan Hansen, 
bedsteforældre til barn 
i institutionen 

Afsenderne af høringssvaret fremhæver, at 
barnebarnet stortrives i miljøet med de 
fantastiske rammer og udviklingsmuligheder 
Skovhytten tilbyder, og at en by-børnehave ikke 
kan give børn samme mulighed for at komme 
ud i naturen.  

12 Zarah Mohamad, 
forælder til børn i 
institutionen 

Afsenderen af høringssvaret udtrykker stor 
tilfredshed med de muligheder, som en 
udflytterbørnehave giver børnene. At bevare 
udflytterbørnehaven gavner ikke kun den 
nuværende, men også fremtidige generationer 
af børn, som får mulighed for at udvikle sig i en 
naturvenlig og stimulerende ramme.  

13 Ditte Hellberg og 
Frederik Tost 
Kristiansen, forældre til 
barn i institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at Skovhytten er 
en skovbørnehave med engagerede 
pædagoger, hvor børnene dagligt får masser af 
natur og plads til udfoldelse. Lukningen vil være 
trist, da den understøtter børnenes forståelse 
for naturen og stimulerer deres fantasi og 
relationer. 

14 Joachim Reuss, 
forælder til barn i 
institutionen 

Afsenderen af høringssvaret skriver, at valget 
faldt på Jacob Holms Minde på grund af 
Skovhytten, og hvis synligheden var bedre, ville 
flere være interesserede i sådan et tilbud.  I 
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høringssvaret fremhæves yderligere, at det 
virker mærkeligt at lukke en institution, der 
understøtter miljø- og klimaforståelse samt 
tilbyder trivselsmæssige fordele som plads, 
mindre larm, og brug af fantasi. 

15 Mathias Mortensen, 
forælder til barn i 
institutionen 

Afsenderen af høringssvaret skriver, at 
institutionen blev valgt på grund af Skovhytten, 
hvor børn har daglig kontakt med naturen. Der 
er ikke andre tilbud som dette på Amager, og 
det vil være et stort tab at lukke Skovhytten.  

16 Rie Kristensen, 
forælder til 
institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at barnet har 
oplevet markant positiv udvikling siden start i 
Skovhytten. Det pointeres, at Skovhytten 
tilbyder unikke rammer og daglige 
udfordringer i naturen og bidrager væsentligt 
til børns trivsel og udvikling. En lukning ses om 
et stort tab. 

17 Rie Kristensen I høringssvaret fremhæves det, at der i 
Skovhytten er plads til ro og til at gro. Grunden 
og omgivelser er noget helt særligt og 
understøtter børnenes mulighed for at sanse 
og lære. Naturen har positiv effekt på sundhed 
og motorisk udvikling. Der er plads til alle børn, 
også dem der ikke passer i det sædvanlige 
kasser, og de er alle fremtiden.  

18 Elisabet og Baptiste 
Colin, forældre til 
nuværende og 
kommende barn i 
institutionen 

Der gives udtryk for modstand mod lukningen 
af børnehaven og deles en video, der viser 
stedets unikke pædagogiske værdi. Børnene 
har stor gavn af den direkte adgang til naturen 
og det kompetente pædagogiske personale. 
Det fremgår af høringssvaret, at lukningen 
begrundes med CO2-besparelser, men at 
børns tidlige naturkontakt er vigtigere for 
langsigtet miljøbevidsthed. Stedet er blevet 
anbefalet af mange forældre, og stedet og 
pædagogerne har haft stor betydning for deres 
barns udvikling.  

19 Elisabette Taschini I høringssvaret fremhæves det, at Jacob Holms 
Mindes skovhytte er et værdifuldt pædagogisk 
tilbud, især for bybørn. Der er link til en video i 
høringssvaret, der viser stedet.  

20 Erik Køie, forælder til 
barn i institutionen  

Afsenderen af høringssvaret mener ikke, at 
Skovhytten bør lukkes, da sønnen trives godt 
der og nyder at være i skoven uden den typiske 
larm og stress fra normale børnehaver. 
Lukningen vil begrænse hans muligheder for 
en stimulerende hverdag. 

21 Institutionens 
forældreråd 

I høringssvaret fremhæves det, at alle børn er 
ude i vild natur hver dag, som det eneste tilbud 
på Amager. Skovhytten skaber selvstændige 
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børn og formår at løfte udsatte børn og børn 
med vanskeligheder og gøre dem skoleparate. 
Forældrerådet for Jacob Holms Minde 
argumenterer for at bevare Skovhytten som en 
integreret del af institutionen, på baggrund af 
dens unikke naturbaserede pædagogik og dens 
betydning for børnenes trivsel og udvikling. De 
påpeger desuden, at lukningen af Skovhytten 
vil skabe social ulighed og begrænse børnenes 
adgang til natur og frisk luft, hvilket kan have 
negative konsekvenser for deres livskvalitet og 
læring. Derudover fremhæver de, at 
skovbørnehaven har en vigtig social funktion 
ved at inkludere børn med forskellige 
baggrunde og udfordringer. De advarer også 
om, at tabet af specialiserede naturpædagoger 
vil medføre et kvalitetsfald i institutionen og 
skabe en negativ spiral af ringere tilbud og 
færre ressourcer. Endelig appellerer de til 
udvalget om at genoverveje 
udflytterbørnehavernes berettigelse og 
opfordrer til bevarelse af den mangfoldighed af 
dagtilbud, som sikrer alle børns trivsel og 
udvikling. 

22 Luisa Christine Gomez 
Christensen, forælder 
til barn i institutionen 

Der appelleres til politikerne om at genoverveje 
lukningen af Skovhytten, da det er en 
uvurderlig mulighed for bybørn at få kontakt 
med naturen og udvikle sig som hele 
mennesker. Der udtrykkes bekymring for tabet 
af denne mulighed for familien og dens 
indvirkning på barnets udvikling. 

23 Jessica Hughes, 
forælder til barn i 
institutionen 

Skovhytten var en væsentlig faktor i afsenderen 
af høringssvarets valg af institution. Der 
udtrykkes i svaret ønske om, at deres barn 
fortsat kan nyde en dagligdag med kontakt til 
naturen, hvilket de mener er unikt i området. De 
håber, at politikerne vil genoverveje lukningen. 

24 Olga Djakovic, forælder 
til barn i institutionen 

Afsenderen af høringssvaret er taknemmelig 
for at have fået plads i en skovbørnehave, som 
betragtes som en privilegeret mulighed. Deres 
barn har haft en positiv udvikling både 
følelsesmæssigt, fysisk, verbalt og socialt siden 
november 2023 og har knyttet stærke bånd til 
naturen gennem oplevelserne i børnehaven. 
Familien appellerer til, at der værnes om 
muligheden for skovbørnehaver som en vigtig 
del af børns udvikling. 

25 Jing W. W. Rasmussen, 
forælder til børn i 
institutionen 

I høringssvaret fremhæves det, at familien har 
haft en positiv oplevelse med skovbørnehaven, 
hvor børnene nyder at udforske naturen og 
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lære om dyr og insekter. På trods af at de bor 
midt i byen, værdsætter de muligheden for at 
give deres børn en naturoplevelse. Desuden 
bemærker de, at deres børn sjældent bliver 
syge, hvilket støtter op omkring 
dokumentationen for de sundhedsmæssige 
fordele ved at være ude i naturen. 
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Fra: Anders Larsen <anden129@gmail.com>
Sendt: 24. maj 2024 08:50
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar vedr. nedskalering af dagtilbudskapacitet - ang. Jacob 

Holms Minde
Vedhæftede filer: IMG_3165.png

Til rette vedkommende, 
 
Hermed fremsendes høringssvar vedrørende nedskalering af dagtilbudskapaciteten - ang. Jacob 
Holms Minde 
 
Vi ønsker at udtrykke vores fulde støtte til bevarelsen af vores skovbørnehave. Ud over institutionens 
placering har muligheden for at sende vores to børn i skovbørnehave været en afgørende faktor i 
vores valg af institution. Skovbørnehaven tilbyder ikke kun en særlig pædagogisk tilgang, men også et 
miljø, der i høj grad fremmer børnenes trivsel og læring, hvilket er ekstra vigtigt for os, da vi bor midt i 
byen. Vi ser det som essentielt at bevare denne værdifulde ressource for vores børn og hele 
lokalsamfundet. 
 
Vi vil også gerne understrege, at en lukning af skovbørnehaven kan medføre, at vi vil flytte vores børn 
til en anden institution, der tilbyder en skovbørnehave. Det er afgørende for os som forældre at sikre, 
at vores børn fortsat har adgang til et miljø, der bedst muligt støtter deres udvikling og trivsel, nemlig 
skoven. 
 
Med venlig hilsen, 

Familien Larsen 



á 
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Fra: Bonna Nielsen <bonnanielsen@hotmail.com>
Sendt: 26. maj 2024 20:52
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Ang. lukningen af Skovhytten ved Jacob Holms Mine

Til rette vedkommende,   Jeg skriver, da der er planer om at lukke Skovhytten i mine børns institutionen. Selv har jeg to børn i institutionen. Én tilknyttet en vuggestue og én tilknyttet bybørnehaven. Jeg er derfor ikke direkte påvirket af denne lukning men jeg vil på det kraftigste opfordrer til at genoverveje beslutning, da tilbuddet er et aktiv for hele institutionen, og skovhytten er med til at sikre en mangfoldig børnegruppe. Derudover er det også en gode for de børn, der egentlig er i byen men en gang imellem kan komme med op og få jord under neglene. Der er med til at sikrer et stærkt og fuldendt dagstilbud til vores børn.   Med venlig hilsen Bonna Nielsen 30 74 83 27 



1

Fra: Francesco Bigoni <francescobigoni@gmail.com>
Sendt: 30. maj 2024 07:16
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar om nedskalering Jacob Holms Minde

Høringssvar om nedskalering af dagtilbudskapaciteten 

Kære medlemmer af Børne- og Ungdomsudvalget 

Som forælder til to børn, der har gået i Jacob Holms Mindes udflytterdel Skovhytten, blev vi i 
første omgang overraskede over at høre, at I vil lukke den, og er meget skuffet over, at I fortsat vil 
gøre det efter første høringsrunde. 

Skovhytten er et unikt dagtilbud til børn på Amagerbro, fordi det med sin placering i skoven og 
med sin store grund giver børn mulighed for at udfolde sig på deres egne vilkår. 

Både vores store søn, som nu går i 3. klasse og vores datter Ingrid, som til sommer stopper i 
børnehaven for at starte i skole, har været utroligt glade for deres tid i skoven. Så til sommer 
stopper også vores tid som forældre i Skovhytten. På sin vis kunne vi altså være ligeglade med, at 
børnehaven står over for lukning. En børnehave, som har givet vores børn så mange unikke 
oplevelser, som de ikke ville kunne have fået i en almindelig børnehave i byen. 

Som forældre har vi især været glade for, at udetid hver dag var givet, og at det dygtige personale 
har kunne lære vores børn om skovens dyr og flora, samt givet dem praktiske kompetencer (fx. på 
værkstedet, hvor de har bygget både, som de har sejlet med ved søen; på haven, hvor de har lært 
hvordan man bygger bede, hvor de har dyrket grøntsager. 

Det er oplevelser, erfaringer og kompetencer, som de ikke ville have kommet i nærheden af i en 
almindelig børnehave. Og det undrer os, at i en tid, hvor der er tale om grøn omstilling og om at 
skabe robuste børn, der kan navigere i en kompleks fremtid, I vil fratage børn fra et byområde 
uden ret mange naturtilbud og muligheden for netop at komme tættere på det. 

Vi har prøvet at være forældre i en almindelig børnehave, hvor man var heldig at møde en 
pædagog, når man skulle hente, og hvor man ikke kendte de andre forældre. Vi har også prøvet 
at få børn hjem fra en bybørnehave, der taler dobbelt så højt, fordi de hele dagen har skulle 
overdøve de andre. 

Vi har fået rolige børn med hjem fra en bus, hvor der altid har stået en pædagog med tid til at 
fortælle om dagen. Vi kender de andre forældre, fordi vi ses hver dag ved bussen. Det skaber 
fællesskab, tryghed og omsorg for hinanden. 

Så kære udvalgsmedlemmer, find et andet sted at nedskalere. Lad ikke fremtidens 
børnehavebørn gå glip af naturoplevelserne i Skovhytten. 

De bedste hilsner 

Astrid og Francesco Bigoni 
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Fra: ida Kader <idaikader@gmail.com>
Sendt: 26. maj 2024 20:22
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar for bevarelse af Skovhytten ved Jacob Holms Minde

Kære Børne og unge udvalg,  

Her min bøn til at I bevarer Skovhytten ved Jacob Holms Minde, indre Amagers eneste fulde 
skovbørnehave, der rummer så mange forskellige børn på tværs af kultur. Her kan I læse mere om 
Skovhytten.  

Skovhyttens unikke og vigtige sociale kernefunktion 

Skovhyttens bus samler børn op i et kvarter med stor social diversitet (Holmbladsgadekvarteret) Børnene 
kommer fra forskellige kulturer og de forskellige familier har varierende ressourcer.  Lukker man områdets 
eneste fulde skovbørnehave, så vil der være mange børn, hvis forældre ikke har overskud til at skrive dem 
op privat, mens de stadig er spæd, foruden at have råd til at betale mere for en privat skovbørnehave plads 
hos eks. Trygge institutioner eller Steiner hos Bonsai.  

En anden vigtig pointe er, at Skovhytten kan rumme børn, der normalt ville  skulle have en basisplads, men 
fordi rammerne i naturen giver plads og rum til at trække sig i konflikter, så kan Skovhytten pædagogisk 
rumme og støtte disse børn faciliteret af vores unikke og specialiserede natur pædagoger. Fjernes naturens 
rammer, så er den pædagogiske vurdering at man inden for 6 måneder vil se 8-10 visiteringer af 
basispladser, som pr. stk koster mere end 6 gange en normal plads. Skovhytten har kontinuerligt rummet 
disse børn, og det vil også være en fremtidig opgave, såfremt Skovhytten bevares, da Skovhytten udfylder 
en social kernefunktion i kvarteret. 

Samtidigt så understøtter Skovhytten også bybørnehaven i Jacob Holms Minde, når børn fra by børnehaven er i 
udredningsforløb. Her er der utallige eksempler på, at den tit lange sagsbehandlingstid for børn under udredning 
skaber mellemliggende dårligere trivsel og desværre også en forværring af dette barns eventuelle senere diagnose i 
rammerne i bybørnehaven. Her kan vi aktivt se, hvordan børnene fra bybørnehaven der får lov at være ude i 
Skovhytten i denne ventetid har været i en tilfredsstillende og stabiliserende trivsels periode, mens de venter på 
udredning og visitering til senere basisplads.  

 

Klimabevidsthed som et hands on læring 

At børn, uanset etnicitet, forældres indkomst og ressourcer, har adgang til natur og frisk luft, må vi gøre alt 
hvad vi kan for at bevare. For vi har brug for deres viden og lyst til at komme ud i naturen i fremtiden. At 
skabe sunde rammer med frisk luft, æblekinder og en grundforståelse for, hvordan man passer på vores 
natur, er et helt enestående tilbud i kommunens skovbørnehaver. Spares dette væk, er det ikke blot en tryg 
hverdag i Skovhytten, der fjernes, hvor de børn hvis forældre har overskuddet flytter til privat og de faste 
specialiserede natur pædagoger vil sige op (det har de desværre alle bekræftet) Man laver derfor en ulige 
adgang til natur for børn, hvor kun de, hvis forældre har ressourcerne til at finde private tilbud har adgang til 
naturen. Et A og et B hold.  

 

Er der plads til børnefamilierne i KBH der ønsker natur til deres børn?  
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Igår over aftensmaden sad jeg og min kæreste og diskuterede, at vi også begynder at få svært ved at se, 
hvorfor vi egentligt skulle blive I Københavns kommune, såfremt Skovhytten og de andre 
udflytterbørnehaver lukkes. Vi bor i et område (indre Amager), hvor privatskoler er flittigt brugt og 
opskrivninger er et kærkomment samtaleemne forældrene imellem. Har man muligheden så går man på 
privatskole desværre.  

For os har det været alfa omega, at vi kunne give vores søn natur og klimabevidsthed uden at skulle pendle 
til vores respektive jobs i 45-60 min. Hvis vi nu både bliver tilbudt en bybørnehave vi ikke ser ham fungerer 
i, så vi skal rykke til privat og derudover senere hen også skal betale i 10 år til en privatskole, hvad er så 
pointen? Det har ikke kun vi, men mange forældre fra Skovhytten svært ved at se os selv i... 

 

Jeg håber inderligt, I bevarer dette unikke sted der har en social kernefunktion på det indre Amager.  

 

Mvh Ida Kader  
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Fra: Lisa Hedin <lisa.hedin@hotmail.com>
Sendt: 28. maj 2024 20:09
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Bevar skovhytten 

Hej,  
 
Hermed sendes mine argumenter for at bevare skovhytten hos Jakob Holms Minde.  
 
- I skovhytten går der 6-8 børn der ville have brug for en basisplads hvis skovhytten lukker. En 
basisplads koster 6 gange så meget som en almindelig plads. 
- i skovhytten er der plads til at trække sig og være den man er. For børn med specielle behov, og 
børn fra et udfordret hjem er skovhytten deres Helle hvor de kan ånde ud. 
- Københavns kommune bryster sig ved at være en moderne forgangsby på mange punkter. Flere 
internationale medier omtaler den særlig danske fænomen med udflytterbørnehaver. Hvis 
København fortsat skal være forgangsby, så nytter det ikke at droppe diversiteten i tilbud og 
samle alle børn bag 4 hvide vægge. 
- vi bor i et tæt befolket område af København med en meget blandet befolkningsgruppe. Vi 
mener alle børn skal have fri adgang til natur, ligegyldig om du er fra en ressourcesvag eller stærk 
familie. 
 
Jeg håber dette, og børnenes bedste tages i betragtning.  
 
Dbh,  
Lisa Hedin  
København  
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Fra: Maria Bastian <maria-bastian@hotmail.com>
Sendt: 27. maj 2024 07:39
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar Skovhytten

Vi skriver på vegne af, at I vil lukke Skovhytten i Jacob Holms Minde.  
 
Dette er vi utroligt kede af og uforstående overfor. Vi er tilflyttere til Amager og har udelukkende valgt 
denne institution for at få vores datter i Skovhytten.  
Vi er rigtig glade for, at vores datter er havnet i SKovhytten, hvor det er tydeligt, at hun trives godt, at hun 
udvikler sig socialt og motorisk og tilegner sig en masse nye færdigheder.  
Der er fokus på at være i naturen, da dette er en af de eneste reelle skovhytter tilbage, og vi elsker, at de 
lærer at være et med naturen, at færdes i den, at de får viden om, hvordan man gebærder sig i den, lærer 
om billerne i skoven og er udendørs i al slags vejr.  
Vi vil være kede af, at I fratager vores datter dette, da I har rykket rundt på, hvilke institutioner, det skal 
ramme, og derfor slet ikke har givet os muligheden for at vælge anderledes. 
 
Hilsen Daniel Feddersen og Maria Bastian 
Forældre til Elva 
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Fra: Sandra Limbrecht <saandraxd@hotmail.com>
Sendt: 14. maj 2024 20:48
Til: BUFKP ARC Høring
Cc: Daniel Bæk
Emne: [EKSTERN] Høringssvar vedr. nedlukning af Skovhytten i Jacob Holms Minde, 

Amager

Kære politikere,  
 Vi er, som forældre til et barn i vuggestuen i Jacob Holms Minde, kede af og uforstående overfor forslaget om at nedlægge børnehavetilbuddet Skovhytten. Udsigten til at kunne indskrive vores datter i Skovhytten var hovedårsagen til, at vi i første omgang valgte Jacob Holms Minde. 
 Vores datter har en enkelt dag været med på tur til Skovhytten, og taler stadig meget om det efter halvanden måned, på trods af hun kun er to et halvt år. Hun strålede, da hun kom hjem og fortalte om både kreativt arbejde med påskepynt i hytten, og gode oplevelser i skoven med leg. Hun var smurt ind i mudder, og både vi og hun syntes, at det var fantastisk!  
 Et dagtilbud med udeliv er noget, vi som forældre er overbeviste om, er gavnligt for vores eget barn såvel som mange andre.  Vi er glade for at bo i Københavns Kommune, men mener samtidig, at vores børn har brug for plads og kontakt til naturen, som byen ikke kan bidrage med.  
 Vi er forældre med pædagogisk baggrund, og ved at megen forskning påviser positiv mental og fysisk udvikling sammenlignet med almindelig børnehaver.  Der ses disse år øget mistrivsel blandt børn og unge, hvorfor vi mener, det vil være en forkert prioritering, at fratage vores børn mulighed for at være i naturfokuserede tilbud. Disse første år er så vigtige for børns udvikling, sundhed og dannelse, så lad os bevare og udvikle de tilbud, som vi har evidens for, er mest gavnlige for vores børn.  
 Med venlig hilsen 
 Sandra Aargaard Limbrecht og Daniel Piper Bæk, forældre til Silja i vuggestuen 
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Fra: Signe Hansen <signe.bork@gmail.com>
Sendt: 23. maj 2024 19:05
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar vedr. nedskalering af dagtilbudskapacitet - ang. Jacob 

Holms Minde

Til rette vedkommende,  
 
Hermed fremsendes høringssvar vedr. nedskalering af dagtilbudskapacitet - ang. Jacob Holms Minde 
 
Vi ønsker at give vores dybeste støtte til bevarelsen af vores skovbørnehave. Ud over institutionens 
geografiske beliggenhed, har muligheden for at sende vores to børn i skovbørnehave været afgørende 
for vores valg af institution. Skovbørnehaven repræsenterer ikke blot en unik pædagogisk tilgang, 
men også et miljø, der fremmer børnenes trivsel og læring på en særlig måde - især når vi nu bor inde 
midt i byen. Vi anerkender vigtigheden af at bevare denne værdifulde ressource for vores børn og 
lokalsamfundet som helhed. 
 
Vi vil også gerne påpege, at fjernelsen af skovbørnehaven kan medføre, at vi vil flytte vores børn til en 
anden institution med en skovbørnehave. Det er vigtigt for os som forældre at sikre, at vores børn 
fortsat har adgang til et miljø, der støtter deres udvikling og trivsel på bedst mulig vis, nemlig i 
skoven.  
 
Med venlig hilsen 
Familien Bjørn Bork Larsen 
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Fra: Sofie Koch <sofieekoch93@gmail.com>
Sendt: 28. maj 2024 10:28
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Jacob holms udflytter

Jeg er én af de mange forældre, der er bekymrede for at udflytteren jacob holms skovhytte står til 
lukning. Min store søn Valdemar går der og han elsker naturen, som så mange andre børn også gør. 
Skovhytten og de fantastiske  pædagoger giver ham en mulighed for at lærer om alt fra snegle til 
rævehuler til birkesaft. Der er også en vikinge gravhøj på stedet som giver børnene én helt unik 
mulighed for at lærer om arkæologi, vikinger, respekt. Luk ikke skovhytten, bevar denne perle af 
unikke muligheder for fremtidens børn.  
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Fra: Thomas Hjorthaab <thomashjorthaab@gmail.com>
Sendt: 21. maj 2024 19:07
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Vedr. Skovhytten, Jacob Holms Minde

Hej  
 
Jeg skriver l jer, da min dreng går i Skovhy en, som er inds llet l at lukke, igen, desværre. 
 
Jeg havde aldrig turde drømme om at vi, som er bosat centralt på Amagerbro, kunne give vores dreng en hverdag 
fyldt med naturoplevelser, men det kan vi fordi Skovhy en findes    
 
Han fortæller ivrigt om hvordan de finder specifikke insekter og andre dyr i skoven (børnehavens baghave), og 
hvordan man skal være forsig g og passe på dem. 
 
Hans motorik er på højeste niveau, fordi at ungerne går på opdagelse i skoven og på Skovhy ens grund, der ikke blot 
er en plan græsplæne, men kuperet legeplads med bålplads, hvor ungerne også får indblik i den helt basale 
madlavning. 
 
Listen med fordele ved at bevare lige netop Skovhy en er lang. 
 
Og disse fantas ske hverdage sammen med de yderst dyg ge pædagoger, som vores dreng også ser som en tryg og 
stabil del af hans liv, er nu i risiko for at smuldre. 
 
Hjælp os med at bevare Skovhy en, så vores unger fortsat kan få jord under neglene, æblekinder og en miljøbevidst 

lgang l frem den   
 
Jeg har i denne anledning tegnet denne plakat for at vise hvor meget det her betyder, ikke kun for mig, min dreng og 
hans mor, men også for alle de andre forældre og deres børn. 
 
Håbefulde hilsener 
Thomas (Vilhelms far) 
 
Sendt fra min iPhone 
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Fra: Thomas Hjorthaab <thomashjorthaab@gmail.com>
Sendt: 21. maj 2024 19:15
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Re: Vedr. Skovhytten, Jacob Holms Minde

 
 
 
Sendt fra min iPhone 
 
> Den 21. maj 2024 kl. 19.07 skrev Thomas Hjorthaab <thomashjorthaab@gmail.com>: 
>  
> Hej  
>  
> Jeg skriver til jer, da min dreng går i Skovhytten, som er indstillet til at lukke, igen, desværre. 
>  
> Jeg havde aldrig turde drømme om at vi, som er bosat centralt på Amagerbro, kunne give vores dreng en 
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hverdag fyldt med naturoplevelser, men det kan vi fordi Skovhytten findes    
>  
> Han fortæller ivrigt om hvordan de finder specifikke insekter og andre dyr i skoven (børnehavens baghave), og 
hvordan man skal være forsigtig og passe på dem. 
>  
> Hans motorik er på højeste niveau, fordi at ungerne går på opdagelse i skoven og på Skovhyttens grund, der 
ikke blot er en plan græsplæne, men kuperet legeplads med bålplads, hvor ungerne også får indblik i den helt 
basale madlavning. 
>  
> Listen med fordele ved at bevare lige netop Skovhytten er lang. 
>  
> Og disse fantastiske hverdage sammen med de yderst dygtige pædagoger, som vores dreng også ser som en 
tryg og stabil del af hans liv, er nu i risiko for at smuldre. 
>  
> Hjælp os med at bevare Skovhytten, så vores unger fortsat kan få jord under neglene, æblekinder og en 
miljøbevidst tilgang til fremtiden   
>  
> Jeg har i denne anledning tegnet denne plakat for at vise hvor meget det her betyder, ikke kun for mig, min 
dreng og hans mor, men også for alle de andre forældre og deres børn. 
>  
> Håbefulde hilsener 
> Thomas (Vilhelms far) 
>  
> Sendt fra min iPhone 
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Fra: Tina og Jan Hansen <tjhansen2611@gmail.com>
Sendt: 21. maj 2024 20:12
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Vedr. Bevaring af Skovhytten, Jacob Holms Minde

Vi skriver i håb om at der kan genovervejes indstillingen om at lukke Skovhytten. 
 
Som bedsteforældre til Vilhelm, som går i Skovhytten, er vi meget kede af at høre om at lukning kan 
komme i spil. 
 
Vi oplever en dreng der stortrives i det miljø samtidig med at de fantastiske rammer og 
udviklingsmuligheder der er ved at Vilhelm går netop her. 
 
Den mulighed "by-børn" får ved at komme ud i naturen, lære ved at se og røre er svær at give dem i en 
bybørnehave. 
 
Vi oplever en meget glad og tryg dreng der kommer fra børnehave, vi håber I vil hjælpe os med at 
bevare denne tryghed. 
 
Mange venlige hilsner  
 
Bedsteforældre til Vilhelm 
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Fra: zarah mohamad <zarah101619@gmail.com>
Sendt: 26. maj 2024 23:34
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Bevare skovhytten Jacob Holms Minde

Kære rette vedkommende 
 
Jeg skriver til jer som en forælder til et barn i udflytterbørnehaven skovhytten (Jacob Holms Minde), 
for at udtrykke min dybeste bekymring over de planer, der ser ud til at involvere en mulig lukning af 
denne institution. 
 
Vi er yderst tilfredse med udflytterbørnehaven og de unikke muligheder, den giver vores børn. Hver 
dag ser vi, hvordan vores barn glæder sig til at komme ud i skoven, hvor de kan opleve naturen på tæt 
hold, lære nye ting og udvikle en stærk forbindelse til miljøet. Det er uvurderligt at se deres 
nysgerrighed blomstre, mens de udforsker skovens vidundere og deltager i de mange pædagogiske 
aktiviteter, som udflytterbørnehaven tilbyder. 
 
Vi tror på, at det er afgørende for vores børns udvikling at have adgang til naturen og at lære om 
miljøet på en praktisk og engagerende måde. At bevare udflytterbørnehaven vil ikke kun gavne vores 
egne børn, men også fremtidige generationer af børn, som vil få muligheden for at udvikle sig i en 
naturvenlig og stimulerende ramme. 
 
Vi opfordrer jer derfor kraftigt til at genoverveje enhver beslutning om at lukke udflytterbørnehaven. Vi 
mener, at dette tilbud er en uvurderlig del af vores børns opvækst og uddannelse, og vi håber, at 
andre børn også vil få chancen for at nyde de samme oplevelser og fordele, som vores børn har haft. 
 
På forhånd tak for jeres opmærksomhed og forståelse. 
 
Med venlig hilsen, 
 
Zarah, Amir fra skovhytten 
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Fra: Ditte Hellberg <dittehellberg@hotmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 10:37
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Skovhytten v. Jacob Holms Minde

Til rette vedkommende: 
Skovhytten v. Jacob Holms Minde er en vidunderlig skovbørnehave med dygtige og engagerede 
pædagoger og masser af glade børn. Disse børn får masser af natur dagligt og har højt til loftet i mere 
end en forstand. Det vil være så trist at et så unikt tilbud skal lukkes, da det bl.a. understøtter 
børnenes forståelse for naturen og hvordan vi passer godt på den.  
Børnene er ude i al slags vind og vejr og får i den grad stimuleret deres fantasi, deres evne til at skabe 
relationer og masser af muligheder for udfoldelse på den ene eller den anden måde.  
 
Med venlig hilsen 
Frederik Tost Kristiansen og Ditte Hellberg, forældre til Sally i Skovhytten.  
 
Sendt fra min Huawei-telefon 
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Fra: Isz <jreuss4@gmail.com>
Sendt: 31. maj 2024 14:31
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Vedr. hoeringssvar Skovhytten

Jeg meldte mit barn ind i Jacob holms minde, p.g.a skovhytten. Jeg tror mange ville vaere 
interesserede i saadan et tilbud, synligheden har bare ikke vaeret god nok. Det forekommer mig dybt 
maerkvaerdigt at man vil lukke saadan en institution naar man paa samme tid raaber op om miljoe og 
klima. Jeg tror det vigigt at give boern en ordentlig forstaaelse af, hvad der skal vaernes om naar man 
snakker klima. Ioevrigt er der diverse trivselsmaessige fordele ved en skovboernehave af den art som 
skovhytten er: plads, mindre larm, mindre sygdom, barnet kan traekke sig, der ligges i den grad op til 
brug af fantasi etc.  
 
Mvh Joachim Reuss 
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Fra: Mathias Loft Mortensen <mathiasloft91@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 21:01
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Lukning af Jacob Holms Minde Skovhytte

Hej,  
 
Vi skriver på baggrund af høringen af Jacob Holms Minde Skovhytte hvor vi gerne vil bidrage med 
vores mening. Vi er for nyligt started ved Jacob Holms Minde i vuggestuen hvor en stor del af 
vores beslutnings grundlag var skovhytten. Når vores datter kommer i børnehaven så får hun en 
dagligdag i tæt kontakt med naturen. Der er ikke andre tilbud som skovhytten på Amager, hvorfor 
det også vil være et stort tab at lukke skovhytten.  
 
Vi håber I tage det til efter tanke og lader den forblive åben. 
 
Hilsen, 
 
Mathias Mortensen 
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Fra: Rie Kristensen <Rie@gardinlis.dk>
Sendt: 3. juni 2024 07:08
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høring vedr lukning af Jacob Holms Minde - Udflytterdel

Høringsbrev vedr. lukning af udflytterdelen til Jacob Holms Minde 

 

Det er med tungt hjerte at jeg har modtaget besked om at udflytterdelen (Skovhytten) til Jacob Holms 

Minde er indstillet til lukning. 

Min dreng på 4 år, startede i JHM vuggestue i dec. 2020. I vuggestuen var han en dreng med et følsomt 

hjerte og trak sig hurtigt hvis der opstod en kontrovers. Siden han i dec. 2022 kom i Skovhytten 

(udflytterdelen), er hans læringskurve steget betragteligt både kognitivt og motorisk. Og intet sært ved det; 

Skovhytten giver børnene udfordringer, fantasi og eventyr hver eneste dag. Selve rammerne i Skovhytten er 

helt unikke: Hytten er original, hyggelig og hjertevarm. På deres grund har de et kuperet terræn hvor der er 

plads til store fælleslege, kælkning om vinteren og dyrkning af grøntsager i foråret. Med kun få skridt er man 

inde i skoven hvor børnene tager på ekspeditioner til ”Benbrækkerbjerget” og ”Kløften”. Skovhytten ligger 

også lige ved Buresø, som også er et yndet udflugtsmål og om sommeren bader børnene i søen. 

Børnene kommer hjem glade, udhvilede og med rygsækken fyldt at gode oplevelser. De er afslappede, lidt 

ligesom man har det efter en tur i svømmehallen. 

Skovhytten hjælper så mange børn videre på en skånsom vej hvis de har udfordringer. Skovhytten er en aktiv 
medspiller hvad omsorg og motorik og mental udvikling angår. 

Københavns kommune bryster sig ved at være en moderne storby der går foran … hvorfor vil I så placere alle byens 
børn inde bag 4 hvide vægge? 

 

MVH 

Rie 
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Fra: Rie Kristensen <riespostkasse@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 08:14
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringdbrev vedr lukning af Jcob Holms Minde - Udflytterdel

Kære politikere, 
 
 
I er ved at begå en kæmpe fejl ved at lukke Jacob Holms Mindes udflytterdel - Skovhytten. 
I Skovhytten er der plads til ro og plads til at gro. Skoven omkring skovhytten og deres kuperede grund 
er noget helt helt særligt. Her går børnene dagligt på opdagelser og sanser og lærer. Vores børn lærer 
at værne om naturen, er aldrig syge og deres motoriske udvikling er i højsædet. 
Skoven er en aktiv spiller for børnenes udvikling samt ve og vel. De finder ro og selvtillid i de 
fantastiske rammer. 
Børn der ikke lige passer ned i en pædagogisk kasse, har i Skovhytten plads til at være lige dem de er, 
og uden der er behov for en basisplads. 
Lad børnene og deres Skovhytte være i fred. De er vores fremtid! 
 
Mvh 
Rie Kristensen 
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Fra: Baptiste Colin <baptiste.colin.pro@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 22:35
Til: BUFKP ARC Høring
Cc: Elisabetta Taschini
Emne: [EKSTERN] Fwd: Forslag vedrørende Jacob Holms Minde
Vedhæftede filer: 4e81eb72.JPG; 501cd5a8.JPG; 98071d26.JPG; d39e95b0.JPG; d14798aa.JPG; 

d78137a2.JPG; e616c598.JPG; f1f79e6b.JPG; f52e31c4-1941-4d72-
a33d-255307b1ffd1.JPG; IMG_1448.JPG; IMG_2408.JPG; IMG_2642.JPG; IMG_
2652.JPG; IMG_4611.JPG

Kære Københavns Kommune, 
 
Vi deler endnu en gang vores stærke modstand mod lukningen af Jacob Holms Minde Udfly erdelen,  Skovhy en. 
 
Vi deler en video, der demonstrerer den enestående værdi stedet har med et unikt pædagogisk lbud. 
h ps://www.youtube.com/watch?v=MWtoBN3aa8I 
 
Og den argumenta on, vi har delt sidste gang: 
 
Vores søn Ma eo er startet der i december 2021. Vi beslu ede dengang at sæ e ham i Udfly erdelen af forskellige 
årsager. Den ene var, at vi kunne lide tanken om, at han var mere udsat for naturen og havde mere plads l at 
udforske sig selv. En anden var, at vi begge kommer fra lande (Frankrig og Italien), hvor det lbud ikke eksisterer, og vi 
syntes, det var en unik mulighed at tage. Sidst men ikke mindst blev stedet og det pædagogiske team varmt 
anbefalet af andre forældre. De e spillede en afgørende rolle i vores beslutning. 
 
Gennem årene har vi set vores søn vokse, nyde stedet, pædagogerne og alt, hvad han kunne lære af dem og 
omgivelserne. De vedhæ ede billeder er et godt vidnesbyrd. 
 
Vores anden søn, Gabriele, skal starte der i november, og vi vil rig g gerne have, at han får samme chance og 
muligheder. 
 
Jacob Holms Minde Skovhy en er unik. Det er placeret ud l en skov og en sø, med direkte adgang l naturen. Det 
har en stor legeplads, hvor børn kan lege og lave mange ak viteter såsom havearbejde, lære at dyrke grøntsager, 
som de dere er vil høste, behandle og spise. Desuden har det pædagogiske team, som nævnt ovenfor, al d været 
meget kompetent og venligt. Vi mener, at de har spillet en nøglerolle i vores barns lykke og vækst. 
 
Endelig har vi læst, at et af argumenterne for at lukke en shovhu en kunne være, at det er med l at mindske CO2-
a rykket. Det er rig gt, at en lukning af stedet vil betyde lidt mindre CO2, uden at flere bus kører l Slangerup 
hundredvis af gange om året. De e er dog ret kort tænkning for planeten, da man kan argumentere for, at 
udsæ else af børn for naturen er det, der i øjeblikket er nødvendigt, hvilket gør dem bevidste om dens unikke 
karakter og behovet for at respektere den, bevare den. Vi tror på, at planeten har brug for frem dige borgere, der 
kan kende og omfavne naturen, så den kan besky es. 
 
Vi håber derfor virkelig, at forslaget bliver genovervejet, og at Jacob Holms Minde Skovhy en ikke bliver lukket. Vi 
takker på forhånd for din forståelse. 
 
Med vores bedste hilsener, 
 
Elisabe a og Bap ste 
(Forældre l Ma eo Colin og Gabriele Colin) 
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Fra: Elisabetta Taschini <elisabetta.taschini@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 22:26
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Lukning af JHMs skovhytten og andre naturbørnehaver

Kære alle 
 
Jacob Holms Mindes skovhytten er et fantastisk sted til vores børn, og naturbørnehaver er et 
spændende pedagogisk tilbud til alle børn og især bybørn. 
 
Jeg håber, at I kan kigge denne kort video der viser 
det: https://youtu.be/MWtoBN3aa8I?si=Tt8UEpCdIrrmzETg 
 
MVH 
Elisabetta 
Inviato da iPhone 
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Fra: Erik Lønborg Køie (ELNK) <ELNK@BANE.dk>
Sendt: 3. juni 2024 00:44
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar Jacob Holms Minde

Kære Børne- og ungdomsforvaltning, 
 
Jeg synes ikke, I skal lukke Skovhytten. Min søn går der og har utroligt stor glæde af at komme ud i skoven og 
bruge mange timer uden den larm og stress der ofte er i normale børnehaver. Der er næsten ikke andre 
skovbørnehaver i området, og hvis hans skovbørnehave lukker er vi bekymrede for om han får en tilpas 
stimulerende hverdag. 
 
Hilsen Erik Køie 
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Fra: Erik Køie <eriklk@gmail.com>
Sendt: 3. juni 2024 08:57
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringssvar Jacob Holms Minde Forældreråd

Kære Børne- og Ungdomsudvalg, 
 
Som forældreråd og på vegne af alle forældrene i Jacob Holms Minde vil vi gerne kraftigt opfordre til, 
at I ikke lukker Skovhytten. 
 
Skovhytten er Jacob Holms Mindes udflytterbørnehave i Slangerup, midt i Slagslunde skov ved 
Buresø, og ligger på en stor kuperet grund med masser af gemmesteder, legehytter, bålplads, 
køkkenhave og legeplads. De indre rammer er relativt spartanske og bruges til specifikke 
pædagogiske aktiviteter, men langt størstedelen af dagen bruges i det fri, hvor der indsamles dyr, 
hoppes i vandpytter og leges med pinde. Hver dag året rundt, hvilket er lidt af en sjældenhed. Faktisk 
er Skovhytten den eneste rigtige skovbørnehave på indre Amager, hvor alle børnene er ude i vild natur 
hver dag. I Skovhytten bruges skoven og den halvvilde grund hver eneste dag i al slags vejr, og der 
spises ofte madpakker på et tæppe midt i skoven. Hver uge laves der mad over et bål på grunden, og 
om efteråret spises kastanjer fra grundens kastanjetræer i alle tænkelige tilberedninger. 
 
Jacob Holms Minde er en integreret institution i Holmbladsgadekvarteret på det indre Amagerbro. Et 
kvarter med stor social spændvidde og meget socialt boligbyggeri, og et område hvor visitationszoner 
er en del af hverdagen. Den samme sociale diversitet gennemsyrer også Jacob Holms Minde, hvor der 
er en mangfoldighed af nationaliteter, kulturer og sociale baggrunde. 
 
Samtidig er der en del ressourcestærke familier, som især søger institutionen på grund af 
skovbørnehaven og dens naturprofil. Dette skaber en god dynamik med en høj grad af inklusion 
børnene imellem, hele vejen fra vuggestuen og op til overgangen til skolen. Vi oplever at børnenes 
forskellige baggrunde, nationaliteter og udfordringer kan rummes inden for fællesskabet og der 
skabes stærke og givende relationer på tværs af alle skel. 
 
En god cirkel. 
 
Skovhytten løfter således en social kernefunktion i et af Københavns mest tætbefolkede områder. 
Dette kan netop lade sig gøre på grund af skovbørnehavens fysiske rammer, som udgør en ekstra 
pædagogisk medspiller. I pædagogikken taler vi ofte om et fælles tredje, nemlig det vi er fælles om. 
Man kan være fælles om mange ting, men hvis det er perleplader eller leg med legetøjspistoler er der 
en række kulturelle og sociale normer ind over. Der er mange piger, der leger med dukker, og drenge, 
der leger med biler, og børn med anden nationalitet eller kulturel baggrund end flertallet kan nemt 
komme til at være udenfor. 
 
Når naturen er det fælles tredje, glider mange af de sociale forskelle væk. Drenge og piger leger de 
samme “farlige” klatrelege og de samme “ufarlige” lege som blomsterplukning. Naturen skaber en 
naturlig ligestilling og integration. Der er ikke særligt mange “drengelege” og “pigelege,” og der er ikke 
behov for en kulturel forforståelse, når man samler snegle eller rappeller i kløften. Dermed træder de 
kulturelle, sociale og kønslige forskelle i baggrunden og alle børnene bliver inkluderet og engageret. 
 
Samtidig har børnene god plads til at kunne lege i fred og til at kunne trække sig fra konflikter. I 
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bybørnehaver kan det ofte være en udfordring, at man kommer til at gå igennem hinandens 
legeområder eller børnene kan komme op at slås om noget legetøj. Samtidig bliver støjniveauet 
højere, jo flere børn der leger sammen. Disse dynamikker er helt anderledes i en skovbørnehave, hvor 
der er masser af plads og masser af pinde og sten og andre forhåndenværende legeredskaber. Her 
bliver man næsten aldrig forstyrret i sin leg og der er ingen stressende støj i skovens dybe stille ro. 
Hvis der alligevel opstår konflikter, kan børnene nemt trække sig og lære at håndtere deres følelser. 
 
Det siger næsten sig selv, men hverdagen i skoven er utroligt gavnlig for børnenes motoriske 
udvikling, deres immunforsvar og deres naturforståelse. Vores børn kalder sig “naturens beskyttere” 
og “dyrenes venner” og er utroligt nysgerrige på alle former for naturfænomener. Samtidig udvikler 
skovlivet kreativitet på en anden måde end leg med legetøj og børnene får en anden selvtillid og 
selvstændighed, efterhånden som de bliver hjemmevante i skoven og lærer at klatre, balancere, 
skære med kniv osv. 
 
Denne selvtillid og selvstændighed er en stor hjælp, når børnene skal starte i skole. Vi har som mange 
andre skovbørnehaver fået tilbagemeldinger om at børnene fra skoven er mere skoleparate end børn 
fra bybørnehaver. Og vi kan se at Skovhytten formår at løfte især udsatte børn og børn med 
vanskeligheder, så disse ved afslutningen af børnehaven er klar til skolen som livsduelige børn, der 
trives og er klar til at mestre de udfordringer et liv kan byde på. Det sparer mange penge i særlige 
indsatser gennem børnehavelivet, men også langt op i skoletiden. Hvis vi skal forhindre mistrivsel 
igennem skoletiden, er det allerbedste sted at sætte ind i vuggestue- og børnehavetiden, og en 
skovbørnehave er noget nær den bedste kur, vi kender. 
 
Mange af forældrene har aktivt tilvalgt Skovhytten, netop fordi de kan se at deres barn har brug for 
videre rammer end dem, de kan blive tilbudt i en bybørnehave, og de fleste forældre kan mærke en 
tydelig forskel på barnets trivsel, når børnene undtagelsesvist bliver i byen. 
 
Derfor ved vi også, at disse ressourcestærke familier vil søge til andre skovbørnehaver, evt. private 
institutioner hvis alle de kommunale og selvejende institutioner i området bliver lukket - hvis de da 
ikke bare flytter ud af byen. Dermed vil Jacob Holms Minde miste den fine balance, der er for tiden, og 
blive langt mindre attraktiv fremover. 
 
Det har i mange år været svært at rekruttere pædagoger i den del af byen, hvor Jacob Holms Minde 
ligger, men netop Skovhytten har altid kunnet tiltrække stærke pædagogiske ressourcer, som også 
bidrager positivt til resten af institutionen gennem rotation og vidensdeling. Hvis Skovhytten lukker, 
ved vi allerede nu, at vi kommer til at miste vores engagerede og specialiserede naturpædagoger, 
hvilket vil skabe et stort kvalitetsfald i institutionen.  
 
Vi risikerer dermed at skabe en markant værre institution for de børn, hvis forældre ikke har råd til at 
flytte dem til en privat institution. En institution med færre pædagogiske aktiver, med mindre kulturel 
og social kapital blandt forældregruppen og med meget mindre søgningspotentiale.  
 
Vores gode cirkel vil blive til en ond cirkel. 
 
Det vil desuden resultere i et socialt A og B hold, en situation hvor kun de riges børn har adgang til 
naturen, og hvor de mindre bemidlede forældres børn efterlades med en institution, der skal 
genopbygges, og en verden, der ikke er større end børnehavestuen eller legepladsen. Mange af de 
børn vil udvikle sig langt mindre hensigtsmæssigt og kan få langvarige problemer med trivsel i store 
dele af deres børnehave- og skoletid. 
 
Vores klynge hører til i et af de tættest befolkede områder i København. Mange forældre søger væk fra 



3

området for at få råd til et hus med have og adgang til natur. Skovbørnehaver som Skovhytten er med 
til at gøre det attraktivt at blive boende i en lejlighed i byen, fordi man samtidig kan tilbyde sine børn 
adgang til natur og frisk luft. Hvis I fjerner den slags tilbud, vil I blot gøre det endnu mindre attraktivt at 
være børnefamilie i København, og så bliver det ikke sidste gang, I skal nedjustere 
dagtilbudskapaciteten. 
 
I denne høringsrunde er Jacob Holms Minde med i alle tre nedskæringsmodeller, som forvaltningen 
har opstillet. Disse er nemlig alle opstillet med udgangspunkt i “mindste indgriben,” fordi børnene fra 
Skovhytten kan få plads i bybørnehaven på Geislersgade. Med al respekt mener vi, vi har vist, at den 
omvæltning, der ligger i at skifte fra en skovbørnehave til en bybørnehave, er mindst lige så stor 
som skiftet fra én bybørnehave til en anden. Omvæltningen i hverdagen mellem en hverdag i skoven, 
hvor meget store dele af dagen går med at lege med pinde og rode i blade, til en hverdag i en 
bybørnehave, hvor mange børn er lukket inde mellem fire hvide vægge det meste af dagen med 
dertilhørende uro, larm og stress, er for os at se langt større end mellem to bybørnehaver. 
 
Derfor mener vi, at I skal forkaste de tre opstillede modeller og genoverveje udflytterbørnehavernes 
grundlæggende berettigelse. Vi mener, med udvalgets egne ord, “at der er behov for en bred vifte af 
forskelligartede dagtilbud i København for at sikre, at alle byens forskelligartede børn kan trives godt i 
deres institutionsliv. Udflytterbørnehaver og skovbørnehaver kan være rigtig gode og populære 
dagtilbud. De velfungerende er af pædagogisk høj kvalitet, der giver andre pædagogiske muligheder 
for naturpædagogik. Det er godt for de børn der har brug for mere plads og rum at kunne udfolde sig 
på, det giver mere adgang til oplevelser ude i naturen, og nogle af dem, der ligger længst væk hører 
tilmed til blandt bedste til f.eks. at inkludere børn med forskellige udfordringer, der måske ville 
mistrives i en almindelig daginstitution på den mere begrænsede plads både inde og ude, når 
børnene er hjemme i brokvartererne.” 
 
Når I har den indsigt, forekommer det utroligt, hvis I med åbne øjne vil lukke en af de allerbedste og 
mest værdiskabende børnehaver i byen. De danske skovbørnehaver er med rette berømte i resten af 
verden, og er efter vores mening en helt uundværlig del af dagtilbuddene i København. Og Skovhytten 
er en uundværlig del af vores børns hverdag.  
 
Med venlig hilsen, 
Jacob Holms Mindes forældreråd 
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Fra: Luisa Christine Gomez Christensen <luisa.christensen@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 23:18
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Hørringssvar vedr. lukning af Jacob Holms Mindes skovbørnehave - 

Skovhytten

Kære politikere 
 
Jeg håber, at I vil genoverveje lukningen af Jacob Holms Mindes Skovbørnehave - 
Skovhytten. 
Min søn går i Jacob Holms Mindes vuggestue, og jeg valgte Jacob Holms Minde for, at 
han ville få mulighed for at starte i Skovhytten. Mit ønske er, at han som bybarn får 
mulighed for at komme ud i naturen og lære at begå sig i naturen og have respekt for 
den. Skovhytten er en uvurderlig mulighed for børn, som ikke ellers har mulighed for at 
komme ud i naturen, og få en masse oplevelser der er med til at danne dem som hele 
mennesker. 
Det vil for vores lille familie være et stort tab ikke at kunne start i Skovhytten. 
 
Mvh Luisa - mor til Mateo på grøn stue i vuggestuen 
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Fra: Miss Hughes <jessica.fh@live.co.uk>
Sendt: 3. juni 2024 12:33
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] JHM Skovhytte

Hej,   
 
Vi skriver på baggrund af høringen af Jacob Holms Minde Skovhytte hvor vi gerne vil bidrage med 
vores mening. Vi er for nyligt started ved Jacob Holms Minde i vuggestuen hvor en stor del af vores 
beslutnings grundlag var skovhytten. Når vores datter kommer i børnehaven så får hun en dagligdag i 
tæt kontakt med naturen. Der er ikke andre tilbud som skovhytten på Amager, hvorfor det også vil 
være et stort tab at lukke skovhytten.  
 
Vi håber I tage det til efter tanke og lader den forblive åben. 
 
Hilsen,  
 
Jessica Hughes 
 
 
Sent from Outlook for Android 
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Fra: olga djakovic <olga.djakovic@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 23:46
Til: BUFKP ARC Høring
Cc: Mathilde Schøneberg Kastbjerg (Borgerrepræsentationen); Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen); Rasmus Rune Steenberger (Borgerrepræsentationen); 
Cille Hald Egholm (Borgerrepræsentationen); Emil Sloth Andersen 
(Borgerrepræsentationen); Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen); Andreas 
Keil (Borgerrepræsentationen); Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen); Katrine 
Hassenkam Zoref (Borgerrepræsentationen); Gorm Gunnarsen 
(Borgerrepræsentationen)

Emne: [EKSTERN] Høring omkring nedskalering af dagtilbud - Jacob Holms Minde 
udflytterdel Skovhytten

Dear All, 
 
We are a family of three, who moved to Copenhagen with our 4.5 year old daughter in Q4 2023. We came from 
Belgrade, Serbia, where pedagogs in the kindergartens, unfortunately o en must check an air polu on app in order 
to know whether it’s safe to take the children outside or not, and where being in touch with nature for kindergarten 
kids considers to be a privilege rather than a rule or something ordinary. When my job posi on was transferred to 
Copenhagen, our goal and main priority was to put our daughter in a forest kindergarten we read so much about, 
and were hoping to get a place at. In the prepara ons we did during the moving, these were also recommenda ons 
of Serbian child therapists, who are very much aware of the opportuni es Denmark is famous for and gives to the 
children. And how much we were all right! Our daughter had a privilege to start in JHM Skovhy en November 2023, 
and has been having such a great development since - both emo onally, physically, verbally, socially. She has grown 
in all these areas tremendously within these 7 months, and started making connec ons to the nature that will last 
for a life me. We cannot imagine that being taken away from her friends and herself. 
This would be such a throwback in our minds and lives, something we would never expect to see in a country and 
state such as Denmark, where the op ons of forest kindergartens are to be nurtured and well maintained. 
 
With a faith in Danish state and its ability to listen to the voices of parents, All the best, Olga Djakovic and Vladimir 
Ris c 
 
 
Sent from my iPhone 
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Fra: olga djakovic <olga.djakovic@gmail.com>
Sendt: 2. juni 2024 23:46
Til: BUFKP ARC Høring
Cc: Mathilde Schøneberg Kastbjerg (Borgerrepræsentationen); Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen); Rasmus Rune Steenberger (Borgerrepræsentationen); 
Cille Hald Egholm (Borgerrepræsentationen); Emil Sloth Andersen 
(Borgerrepræsentationen); Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen); Andreas 
Keil (Borgerrepræsentationen); Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen); Katrine 
Hassenkam Zoref (Borgerrepræsentationen); Gorm Gunnarsen 
(Borgerrepræsentationen)

Emne: [EKSTERN] Høring omkring nedskalering af dagtilbud - Jacob Holms Minde 
udflytterdel Skovhytten

Dear All, 
 
We are a family of three, who moved to Copenhagen with our 4.5 year old daughter in Q4 2023. 
We came from Belgrade, Serbia, where pedagogs in the kindergartens, unfortunately often must 
check an air polution app in order to know whether it’s safe to take the children outside or not, 
and where being in touch with nature for kindergarten kids considers to be a privilege rather than 
a rule or something ordinary. When my job position was transferred to Copenhagen, our goal 
and main priority was to put our daughter in a forest kindergarten we read so much about, and 
were hoping to get a place at. In the preparations we did during the moving, these were also 
recommendations of Serbian child therapists, who are very much aware of the opportunities 
Denmark is famous for and gives to the children. And how much we were all right! Our daughter 
had a privilege to start in JHM Skovhytten November 2023, and has been having such a great 
development since - both emotionally, physically, verbally, socially. She has grown in all these 
areas tremendously within these 7 months, and started making connections to the nature that 
will last for a lifetime. We cannot imagine that being taken away from her friends and herself. 
This would be such a throwback in our minds and lives, something we would never expect to see 
in a country and state such as Denmark, where the options of forest kindergartens are to be 
nurtured and well maintained. 
 
With a faith in Danish state and its ability to listen to the voices of parents, All the best, Olga 
Djakovic and Vladimir Ristic 
 
 
Sent from my iPhone 
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Fra: Watchalee <jingwr@gmail.com>
Sendt: 3. juni 2024 08:28
Til: BUFKP ARC Høring
Emne: [EKSTERN] Høringsvar Oscar og Frida Jacob Holm

 
Vores store dreng har gået der og nu har vi et sæt tvilling som går der nu. Og vi elsker det! De 
fortæller om insekter og dyr som de har fundet og de ved præcis hvordan man passer på dem.  
Vi bor midt i en by, men vores børn har den mulighed for at være i rigtigt natur og få lov til at gå 
på opdagelse. 
 Vores børn er aldrig syge og det er jo vel dokumenteret at børn som er ude i naturen er mindre 
syge. Og det kan vi kun skrive under på! Vi er så glade for skovhytten og vil kun anbefale alle børn 
kommer der op og opleve det!!  
 
Venlig Hilsen  
Jing W. W. Rasmussen  



Københavns KommuneKøbenhavns Kommune

Høringssvar fra behandling af 
investeringscase ”Nedjustering af 
dagtilbudskapacitet”
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Godda . Je  vil e et er e, på ve e a  i  a ilie, ive i  tilke de ivelse a  hvor stort et tab vi 
sy tes det ville være, at lukke Skovhytte  ved Jacob Hol s Mi de. Vi har to bør  i Skovhytte , o  de er 
vilde ed at å der. Mi  ældstes verde  har i de  rad åb et si  ved at å i e  udflytter, det har støttet 
ha s kobli  elle  skov/ atur o  by, ha  år ed stolthed i ste e  o  ortæller o  at ha  altså 

år i e  skovbør ehave hvor de hører o  trolde o  viki er, o  hvor de er ude hver da  i sol so  s e!  

Mi  i dste er lille at statur o  havde ikke det største å på od i ht. at bru e kroppe  o  bala ce , 
sa t var utry  ved kryb o  kravl o  ku e ikke lide at være beskidt. Vi var der or ervøse da vi se dte 
he de ed Jør e s bus op i skove , i øvri t de  sødeste buschauffør so  er e  helt i flere a  bør e es 
øj e! Me  e ter bare e  å ed havde vi e  pi e der ku e lave kolbøtter, kravle op i storebrors 
køjese  o  turde hoppe, hu  a dt i sekter o  edderkopper so  hu  viste re  o  av av o  hu  
ku e rulle si  ru dt i både udder o  s e. Vi er overbeviste o  at deres udvikli  er takket være de  
helt u ikke o  dejli e Skovhytte ! 

Vi vil virkeli  i dstille til at de  bliver bevaret <3  

Ve li  hilse  Sofie, Mathæus, Sylvester o  Solvei  Vale ti  Preis 



Vi skriver på vegne af, at I vil lukke Skovhytten i Jacob Holms Minde.  

Dette er vi utroligt kede af og uforstående overfor. Vi er for nyligt tilflyttere til Amager og har 

udelukkende valgt denne institution for at få vores datter i Skovhytten. Havde vi vidst dette i god 

tid (altså i mere end 8 dage), så havde vi valgt anderledes. 

Vi er rigtig glade for, at vores datter er havnet i SKovhytten, hvor det er tydeligt, at hun trives godt, 

at hun udvikler sig socialt og motorisk og tilegner sig en masse nye færdigheder.  

Der er fokus på at være i naturen, da dette er en af de eneste reelle skovhytter tilbage, og vi 

elsker, at de lærer at være et med naturen, at færdes i den, at de får viden om, hvordan man 

gebærder sig i den, lærer om billerne i skoven og er udendørs i al slags vejr.  

Vi vil være kede af, at I fratager vores datter dette, da I har rykket rundt på, hvilke institutioner, 

det skal ramme, og derfor slet ikke har givet os muligheden for at vælge anderledes. 

 

Hilsen Daniel Feddersen og Maria Bastian 

Forældre til Elva (der har gået der i to måneder).  

  



Til ette edko e de. 

Vi e  so  fo æld e til e  datte  i Sko h tte  le et o ie te et o  ulighede  fo  at til uddet 
af ikles se est i ju i , h ilket e  helt ut oligt t ist.  

Sko h tte  e  et u ikt og e o t godt til ud fo  ø  i Kø e ha s Ko u e. Vo es ople else e  
at o es datte  ko e  glad hje  h e  e ig e este dag ed i d i hå et og ki de  so  ha  fået 

asse  af f isk luft. Dagligt ka  hu  ko e ed e et i ge  o  h ad hu  og de a d e ø  ha  
ople et i sko e  af spæ de de ti g og h ilke sjo e lege de ha  fu det på, på de  sto e g u d. 

Vo es ople else e  at de a e  so  til des i Sko h tte  edfø e  at ø e e li e  e idste o  
h o da  i på a ge åde  ka  uge o es atu  og h o da  i æ so t ka  passe på de . 
Ligeledes sti ule e  a e e elatio e , k eati itet, sge ighed, opfi dso hed og 
sel stæ dighed.  

E  lille ko t histo ie: I eeke de  a  i ed o es datte  i o es so e hus h o  i gik e  tu  i 
sko e . He  hø e  i e  spætte h ilket o es datte  også e æ ke  og italesætte  ed "det e  
spætte ". Se e e fi de  i e  ille i g æsset i ha e  h o til o es datte  sige  "det e  e  olie ille". 
Det a  i fo æld e ødt til at google og hu  ha de fuldstæ dig et. Vi så h o  fi t og espektfuldt 
hu  eha dlede atu e  og d e e og det ka  e e og ale e tilsk i es Sko h tte s eda ejde es 
e e til ia pædagogiske tiltag at læ e o es ø  dette.  

Alt i alt e  Sko h tte  et fa tastisk og på a ge åde  uu d æ ligt til ud fo  o es ø . 

 

Ma ge hils e  

F ede ik & Ditte, fo æld e til Sall  i Sko h tte  . Ja o  Hol s Mi de.  

  



Dea  All, 
 

We o ed to Cope hage  late , a d Rosa sta ted at Sko h tte  st No e e  . 
She as a ki de ga te  kid i  Se ia a d he  doi g p epa atio  fo  fa il  o i g to De a k, e also 
talked to hild the apists, ho e o e ded fo  he  spe di g as u h ti e as possi le i  atu e. K o i g 

e ill e o i g to De a k, a d k o i g a out ki de gate  optio s, the  ad ised a fo est ki de ga te  
fo  he  adaptio . A d o i g to Sko h tte  e a  see it is a g eat de issio . It has ’t ee  eas  fo  us as a 
fa il , sta ti g e  life i  ou  s a d it has ’t ee  eas  fo  he  eithe , o i g to a e  ou t , ith e  
kids a d pedagogs i  he  e e da  life, ot k o i g the la guage, a d us, pa e ts, ot speaki g it eithe .. 
the pe so el a d the kids f o  Sko h tte  ha e ee  e t e l  good a d helpful tih Rosa’s i teg atio , 
a d she has fi all  sta ted to gai  sta ilit . She’s ee  e jo i g he  ti e the e, e a  see it i  the pi tu es 
i  Aula that a e take  spo ta iousl , he  la guage a d so ilizatio  ha e sta ted to p og ess. She’s sta ti g to 
get used to the e i o e e t, a d it ould e hea t eki g letti g he  k o  she eeds to agai  ha ge 
he  e e da  outi e. K o i g she ould e i  s hool app o . a ea  f o  o , it’s ou  i pe ati e as 
pa e ts ot to o k he  oat too u h efo e that happe s. Bei g i  the fo est fo  the ost of the da  

akes it easie  fo  he  to o u i ate th u pla  outside, i  the atu e, si e she a  ot still speak Da ish 
full . Whe  goi g fo  alks a d to the it  e te , e e e a azed seei g a d hea i g ho  a  it  
poi ts she e og izes a d ho  u h she has lea ed o  uss d i es the  take e e  da .  
The  litte all  fu tio  like a little fa il  the e i  the fo est. It is a u i ue oppo tu it  fo  hild e  to put 
thei  ha ds o  the thi gs the  usuall  do ’t ha e ha e to i  e e da  it  life, a d to lea  a out atu e 
a d life i  thei  o e. It is a ki de ga te  e e  kid is d ea i g a out a d Da ish t aditio  e look fo a d 
ou  daughte  ill e pe ie e. 
 

We a e iti g ith a ig hope that ou  oi es, as oi es of the pa e ts, a e to e hea d i  a ou t  su h as 
De a k is, au o t ai e he e e a e f o .  
 

Ki d ega ds, 
Vladi i  Risti  a d Olga Djako i  



 



 

 

Se t f o   iPho e 



Hej  
 

Jeg sk i e  til je , da i  d e g gå  i Sko h tte , so  e  i dstillet til at lukke.  
 

Jeg ha de ald ig tu de d ø e o  at i, so  e  osat e t alt på A age o, ku e gi e o es d e g e  
h e dag f ldt ed atu ople else , e  det ka  i fo di Sko h tte  fi des       
 

Ha  fo tælle  i igt o  h o da  de fi de  spe ifikke i sekte  og a d e d  i sko e  ø eha e s agha e , 
og h o da  a  skal æ e fo sigtig og passe på de . 
 

Ha s oto ik e  på højeste i eau, fo di at u ge e gå  på opdagelse i sko e  og på Sko h tte s g u d, de  
ikke lot e  e  pla  g æsplæ e, e  kupe et legeplads ed ålplads, h o  u ge e også få  i d lik i de  
helt asale adla i g. 
 

Liste  ed fo dele ed at e a e lige etop Sko h tte  e  la g. 
 

Og disse fa tastiske h e dage sa e  ed de de st d gtige pædagoge , so  o es d e g også se  so  e  
t g og sta il del af ha s li , e  u i isiko fo  at s uld e. 
 

Hjælp os ed at e a e Sko h tte , så o es u ge  fo tsat ka  få jo d u de  egle e, æ leki de  og e  
iljø e idst tilga g til f e tide       

 

Jeg ha  i de e a led i g teg et de e plakat fo  at ise h o  eget det he  et de , ikke ku  fo  ig, i  
d e g og ha s o , e  også fo  alle de a d e fo æld e og de es ø . 
 

Hå efulde hilse e  

Tho as Vilhel s fa  



 

 

 

Se dt f a i  iPho e 

  



Kæ e Kø e ha s Ko u e, 
 

Vi e  le et i fo e et o  de  pote tielle luk i g af Ja o  Hol s Mi de Udfl tte dele  og il ge e dele 
o es e fa i g. 

 

Vo es sø  Matteo e  sta tet de  i de e e  . Vi esluttede de ga g at sætte ha  i Udfl tte dele  af 
fo skellige å sage . De  e e a , at i ku e lide ta ke  o , at ha  a  e e udsat fo  atu e  og ha de 

e e plads til at udfo ske sig sel . E  a de  a , at i egge ko e  f a la de F a k ig og Italie , h o  det 
til ud ikke eksiste e , og i s tes, det a  e  u ik ulighed at tage. Sidst e  ikke i dst le  stedet og 
det pædagogiske tea  a t a efalet af a d e fo æld e. Dette spillede e  afgø e de olle i o es 

eslut i g. 
 

Ge e  å e e ha  i set o es sø  okse, de stedet, pædagoge e og alt, h ad ha  ku e læ e af de  og 
o gi else e. De edhæftede illede  e  et godt id es d. 
 

Vo es a de  sø , Ga iele, skal sta te de  i o e e , og i il igtig ge e ha e, at ha  få  sa e ha e 
og ulighede . 
 

Ja o  Hol s Mi de Sko h tte  e  u ik. Det e  pla e et ud til e  sko  og e  sø, ed di ekte adga g til 
atu e . Det ha  e  sto  legeplads, h o  ø  ka  lege og la e a ge akti itete  såso  ha ea ejde, læ e at 

d ke g ø tsage , so  de de efte  il høste, eha dle og spise. Desude  ha  det pædagogiske tea , so  
æ t o e fo , altid æ et eget ko pete t og e ligt. Vi e e , at de ha  spillet e  øgle olle i o es 
a s l kke og ækst. 

 

E delig ha  i læst, at et af a gu e te e fo  at lukke e  sho hutte  ku e æ e, at det e  ed til at 
i dske CO -aft kket. Det e  igtigt, at e  luk i g af stedet il et de lidt i d e CO , ude  at fle e us 

kø e  til Sla ge up hu d ed is af ga ge o  å et. Dette e  dog et ko t tæ k i g fo  pla ete , da a  ka  
a gu e te e fo , at udsættelse af ø  fo  atu e  e  det, de  i øje likket e  ød e digt, h ilket gø  de  

e idste o  de s u ikke ka akte  og eho et fo  at espekte e de , e a e de . Vi t o  på, at pla ete  ha  
ug fo  f e tidige o ge e, de  ka  ke de og o fa e atu e , så de  ka  esk ttes. 

 

Vi hå e  de fo  i kelig, at fo slaget li e  ge o e ejet, og at Ja o  Hol s Mi de Sko h tte  ikke li e  
lukket. Vi takke  på fo hå d fo  di  fo ståelse. 
 

Med o es edste hilse e , 
 

Elisa etta og Baptiste 

Fo æld e til Matteo Coli  og Ga iele Coli  



 

 

 

  



  



Kære Forvaltning 

 

Vi er forældre til et barn i Skovhytten, Jacob Holms Minde og til et barn, der gik i Skovhytten for ca fem år 

siden. I forbindelse med at vi har fået at vide at skovbørnehaven skal lukke, vil vi gerne dele, hvorfor vi 

synes det er en rigtig dårlig idé. 

 

Vi har gennem flere år fået glade sunde rødkindede børn hjem fra børnehave, som har fået frisk luft, ro, 

plads og en forståelse for og kærlighed til naturen. 

 

Vi havde ikke valgt Jacob Holms Minde, hvis der ikke havde været tilknyttet en skovbørnehave. Det er også 

mit indtryk, at personalet i skovbørnehaven, har valgt den til og at de brænder for livet i skovbørnehaven.  

 

Til næste år har vi ikke længere børn i Skovhytten, men vi synes det er et stort tab for kommende bybørn, 

hvis de ikke får muligheden for at lære skoven at kende og få et alternativ til mere støjende og mindre 

børnehaver omgivet af biler og asfalt i byen. 

 

Måske kunne Skovhytten blive en delebørnehave, hvor klyngen eller andre af Københavns børnehaver 

kunne komme på besøg? På den måde kunne flere børn og voksne få glæde af den og få del i alle de 

fordele, der er i at gå i en skovbørnehave. 

 

I håbet om at kommende generationer også får lov til at få glæde af naturen og det dygtige personale i 

Skovhytten.  

 

Mvh Agnete Kofoed  

  



Til dette hø i gss a  e  fi e ideoe  edhæftet. Disse ka  f e se des, h is de  e  efte spø gsel he o . 

He  e  ogle illede  jeg ha  f a 

 

sko h tte   



 

 



 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 

  



Kære Bør e- o  u do s orvalt i , 

 

Je  sy es ikke, I skal lukke Skovhytte . Mi  sø  Mikkel år der o  har utroli t stor læde a  at ko e 
ud i skove  o  bru e a e ti er ude  de  lar  o  stress der o te er i or ale bør ehaver. Der er 

æste  ikke a dre skovbør ehaver i o rådet, o  hvis ha s skovbør ehave lukker er vi beky rede or 
at ha  år e  tilpas sti ulere de hverda , især ordi vi bor i lejli hed. Så vil vi æste  være tvu et til at 
flytte væk ra bye . 

 

Hilse  Erik Køie 

 



 



Kæ e Bø e- og U gdo sud alg, 
 

So  fo æld e åd og på eg e af alle fo æld e e i Ja o  Hol s Mi de il i ge e k aftigt opfo d e 
til, at I ikke lukke  Sko h tte . 
 

Sko h tte  e  Ja o  Hol s Mi des udfl tte ø eha e, so  dagligt kø e  til Sla ge up, h o  
Sko h tte  ligge  idt i sko e . So  de  stå  i de  se este tils s appo t: Sko h tte  ha  e  

eget sto  atu g u d, de  åde e  i d ettet ed få t aditio elle lege edska e  og a ge 
atu lige legeo åde , fo  ekse pel hule  u de  t æe . H tte  ligge  di ekte i sko e , so  li e  
ugt dagligt og ligeledes til de  asse  af k opslige læ i gs ulighede .  Dette e  et u ikt, fo  de 

fleste udfl tte ø eha e  på A age  kø e  til et eget i d e ildt o åde i D agø , h o  de  
ligge  e  ække i stitutio e  på ække. I Sko h tte  uges sko e  og de  hal ilde g u d h e  
e este dag i al slags ej , og de  spises ofte adpakke  på et tæppe idt i sko e . H e  uge la es 
de  ad o e  et ål på g u de , og o  efte å et spises kasta je  f a g u de s kasta jet æe  i alle 
tæ kelige til e ed i ge . 
 

Sko h tte  e  desude  de  e este sko ø eha e i A age  Kl ge G og de ed et esse tielt 
til ud i e  eget tæt efolket og a gfoldig del. E  sto  del af fo æld e e ha  på et øde if . 
hø i gss a et gi et udt k fo , at de ed luk i g il fl tte de es ø  til a d e udfl tte ø eha e . 
Vi e  ek ede fo , at de e løs i g ku  ka  uges af de est esu sestæ ke fa ilie , og at 
luk i ge  af Sko h tte  il edfø e øget ulighed, h o  adga g til atu  ku  e  de igeste ø  
fo u dt.  

 

I hø i gs e et uges fo ule i ge : Alle de u æ e de ø , de  e  i d eldt i Ja o  Hol s 
Mi de, e  sik et e  plads i i stitutio e  og li e  de ed ikke e ø t af fo slaget.  Med al espekt 

e e  i, at de  o ælt i g de  ligge  i at skifte f a e  sko ø eha e til e  ø eha e e  
i dst lige så sto , so  h is a  skal skifte f a é  ø eha e til e  a de . Sel  h is e  del af 

ø e e ka  op etholde e ska e  ed at æ e på sa e stue i ø eha e , il de ud f a de 
til age eldi ge , i ha  fået f a fo æld e e, iste e  sto  del af de es ka e ate  til a d e 
udfl tte ø eha e . Sa tidig e  o ælt i ge  i h e dage  elle  e  h e dag i sko e , h o  

eget sto e dele af dage  gå  ed at lege ed pi de og ode i lade, til e  h e dag i e  
ø eha e, h o  a ge ø  opholde  sig i de dø s det este af dage  ed de tilhø e de u o, 

la  og st ess, fo  os at se la gt stø e e d elle  to ø eha e . 

 

Sko h tte s ø  ha  fo s i de de få s gedage, h ilket et de  tils a e de få a ets fø ste 
s gedage fo  e  del af a ejdsst ke  i o ådet. Sa tidig e  de i d e st essede, å  de e  i 
sko e , e d å  de e  i e  if . so e fe ie elle  pe so ale a gel. Vi t o  ge e elt, at de  o og 
f ihed fo  dist aktio , so  sko ø eha e  til de , e  godt fo  ø e es ud ikli g og hjælpe  de  

ed at u dgå eho  fo  spe ialtil ud so  asispladse . 



Vi e  eget ek ede fo , h ilke ko sek e se  e  luk i g af Sko h tte  il ha e fo  este  af 
i stitutio e . Det e  o es ople else, at e  sto  del af de fo æld e, de  ha  ø  i Sko h tte , ha  
søgt Ja o  Hol s Mi de ed dette fo  øje. Sa tidig ka  i se, at de  e  pla e  o  at fje e de 
ud idede å i gstide , so  e  et a det t ækplaste  fo  i stitutio e . Det e  s æ t at se, h o da  
Ja o  Hol s Mi de skal ku e fo øge søg i ge , å  to af de edste akti e  li e  fje et. De fo  
f gte  i, at luk i ge  af Sko h tte  ku  e  fø ste sk idt i e  læ ge e af ikli gsp o es fo  hele 
i stitutio e . 

 

Det e  sa dt, at de  e  a ge ledige k ad at ete  på Geisle sgade. Efte  o es e i g il e  
luk i g af Sko h tte  ikke æse tligt æ d e på dette, idet a ge ø  il søge til a d e 
sko ø eha e . I stedet ø  i få tid til at fo ed e i stitutio e s  og de s p ofil, h o  
i teg e i ge  ed Sko h tte  e  det stø ste salgspu kt fo  e fo æld e. I elle tide  ka  de 
o e sk de de k ad at ete  uges til ge hus i g af a d e i stitutio e , h ilket ha  æ et p aksis i 
fle e å .  

 

Ja o  Hol s Mi de ha  på t ods af de  ko te e teliste høj k alitet og gode tils s appo te , h o  
Sko h tte  sæ ligt f e hæ es fo  de  høje k alitet. Vi e  ikke sik e på, at o es d gtige og 
e gage ede pe so ale ka  se sig sel  i e  ø eha e, og f gte , at de il søge a ejde i e  a de  
i stitutio  ed e  udp æget atu p ofil. 

 

Vi ha  i fo æld e ådet iga gsat e  ække i itiati e  fo  at øge søg i ge  til Sko h tte , og il l.a. 
afsøge ulighed fo  øget sa a ejde ed dagpleje  og uggestue  i o ådet, så e d u fle e ø  
ka  få glæde af det u ikke til ud, Sko h tte  e . Vi e  også å e fo  e  odel, h o  e  af de ø ige 
i stitutio e  i kl ge  op ette  e  stue i Sko h tte , så a  ud tte  Sko h tte s kapa itet og 
f lde  usse  op. Vi ha  pla e  o  at diskute e i te esse  fo  dette på kl ge s æste 
fo æld e est elses øde. 

 

Sko h tte  a  ikke ed i det op i delige i este i gsfo slag og e  således ikke la dt de est 
oplagte stede  at spa e. Nu e  i ko et ed i a de  u de, ed ut olig ko t tid til at fo e ede 
o es hø i gss a  og fo et ædea od i g, og ed et fo  os at se eget a gelfuldt 

hø i gs ate iale. Allige el e  fo æld e e o ilise ede og ha  alle ede æ et i lokal edie  og la et 
plakate  fo  at edde o es ø s h e dag. Vi pla lægge  desude  a ejds eeke de  fo  at 
fo ed e det i de dø s lege iljø. Vi ko e  ikke til at gi e op. 

 

Et af de k ite ie , de  tages he s  til i je es a ejde ed edjuste i g af dagtil udskapa itete , e  
fleksi ilitet, idet de  lægges ægt på ulighede  fo  at ge å e til udde e ige , å  de  opstå  

eho . Det fo eko e  os, at det il æ e eget s æ t at ge eta le e Sko h tte  efte  e  luk i g. 



Vi hø e , at de  ge e elt e  e  e ægelse od at lukke sko ø eha e , fo di de  e  ogle øgede 
udgifte  til l.a. uskø sel, e  det, s es i, e  e  helt fo ke t ide. Bø  i sko ø eha e  e  ofte 
su de e og e e akti e, og ud ikle  de es k eati itet ed e e d i ø eha e . De da ske 
sko ø eha e  e  ed ette e ø te i este  af e de , og e  efte  o es e i g e  helt 
uu d æ lig del af dagtil udde e i Kø e ha . Og Sko h tte  e  e  uu d æ lig del af o es ø s 
h e dag.  

 

Vo es kl ge hø e  til i et af de tættest efolkede o åde  i Kø e ha . Ma ge fo æld e søge  æk 
f a o ådet fo  at få åd til et hus ed ha e og adga g til atu . Sko ø eha e  so  Sko h tte  
e  ed til at gø e det att akti t at li e oe de i e  lejlighed i e , fo di a  sa tidig ka  til de 
si e ø  adga g til atu  og f isk luft. H is I fje e  de  slags til ud, il I lot gø e det e d u 

i d e att akti t at æ e ø efa ilie i Kø e ha , og så li e  det ikke sidste ga g, I skal 
edjuste e dagtil udskapa itete . 

 

Med e lig hilse , 
Ja o  Hol s Mi des fo æld e åd 

 



 

  



Vi skriver her vedroere de hoeri  o kri  edskaleri  a  da tilbudskapacitet paa Jacob 
Hol s Mi de. Vi soe te i d paa i stitutio e  etop p a skovboer ehave . Vi har or aeves 
orsoe t at soe e li e de i privat re i, e  det har ikke lykkedes p a ve telister.  

 

De  lave tilslut i  paa jacob hol s i de skovbaoer ehave, skyldes i vores op attelse ale e 
daarli  PR. I stitutio e  har ikke ha t det bedste ry o  der har ikke vaeret jort e et or 
selvprofileri . Skovboer ehave  ka  a  p.t. ikke ri ti  fi de e et i o paa, e  det tror vi 
bliver lavet o  paa da a e oraeldre u er e a erede. Vi er helt u orstaae de over or e  
luk i  a  et saa u ikt tilbud, ka  virkeli  ikke se at det er i o e s i teresse. 

 

vh Kaias oraeldre.  

  



Kæ e ø  og u gdo sud alg. 

Vi he  f a Sko h tte s fo æld e sk i e  til je  fo di o es ø  e  i kelig glad fo  at ko e i sko e  og ha  
læ t igtig eget side . 

Vi il ge e e a e sko h tte . 

Tak fo  je es fo ståelse. 

 

Kh. Za ah, Sko h tte   

 



Høringsbrev vedr. lukning af udflytterdelen til Jacob Holms Minde 

Det er med tungt hjerte at jeg har modtaget besked om at udflytterdelen (Skovhytten) til Jacob Holms 

Minde er indstillet til lukning. 

Min dreng på 4 år, startede i JHM vuggestue i dec. 2020. I vuggestuen var han en dreng med et følsomt 

hjerte og trak sig hurtigt hvis der opstod en kontrovers. Siden han i dec. 2022 kom i Skovhytten 

(udflytterdelen), er hans læringskurve steget betragteligt både kognitivt og motorisk. Og intet sært ved det; 

Skovhytten giver børnene udfordringer, fantasi og eventyr hver eneste dag. Selve rammerne i Skovhytten er 

helt unikke: Hytten er original, hyggelig og hjertevarm. På deres grund har de et kuperet terræn hvor der er 

plads til store fælleslege, kælkning om vinteren og dyrkning af grøntsager i foråret. Med kun få skridt er man 

inde i skoven hvor børnene tager på ekspeditioner til ”Benbrækkerbjerget” og ”Kløften”. Skovhytten ligger 
også lige ved Buresø, som også er et yndet udflugtsmål og om sommeren bader børnene i søen. 

Børnene kommer hjem glade, udhvilede og med rygsækken fyldt at gode oplevelser. De er afslappede, lidt 

ligesom man har det efter en tur i svømmehallen. 

Min yngste dreng skal starte i vuggestue i JHM om 3 uger. Fælles for begge mine drenge og fælles for mit 

valg af vuggestue, er udelukkende at de så er sikret en plads i Skovhytten ved børnehavestart. Med andre 

ord, hvis Skovhytten ikke var en mulighed, var mit vuggestuevalg ikke faldet på JHM. Jeg ser Skovhytten som 

det eneste trækplaster hertil. Mine drenge skal af forskellige årsager ikke gå i JHM bybørnehave, så hvis 

Skovhytten lukker ned, må jeg melde mine børn ud og finde et alternativt pasningstilbud. 

Jeg kan forstå at problemet er at vuggestuedelen ikke har nok indmeldte og tilmeldte, og dermed 

børnehavedelen heller ikke. At lukke Skovhytten vil ikke få flere indmeldte til vuggestuedelen, tværtimod. 

Forslag: 

Lad Skovhytten være en del af hele klyngen så forældre fra de andre institutioner i klyngen får kendskab til 

den fantastiske Skovhytte. 

 

Med venlig hilsen 

Rie Kristensen, mor til Jens Jakob 4 år og Kalle 9 mdr.. 
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Det er dybt bekymrende, hvordan der ikke længere bliver kigget på vores nye og kommende generationer, 
som skal passe på vores forfaldende land/natur i fremtiden. 
Der bliver ikke født børn nok og dem der så bliver født, skal behandles som burhøns, der skal bures inde i 
et dårligt indeklima og et lydniveau der kun kan få stressniveauet til at stige. 
  
https://realdania.dk/nyheder/2022/12/ny-undersoegelse-af-indeklima-i-daginstitutioner 
Børn er udsat for skadelige kemikalier, ultrafine partikler og høje CO2-
niveauer i daginstitutionerne. Det viser en ny undersøgelse fra Rådet 
for Grøn Omstilling. 

Jeg sender mit by-barn ud i naturen 8 timer hver dag med den bedst samvittighed. Det er et fuldstændig 
magisk sted, hvor skovhytten ligger. Vejen derop er slangede og bakkede med udsigt til heste, får og køer. 
Unikt!  Skovhytten ligger lige til skov, sø og marker. Så smukke omgivelser. 
Busturen derop er fyldt med en masse fagligt indhold via en ”busradio”, hvor der bliver fortalt eventyr og 
en masse rim og remser.   
  
Børnene er med fra bunden med en helt masse ting. Gran bliver til saft og pesto, den plantede kartoffel 
kommer på den hjemmebagte pizza, mælkebøtten bliver til chips, en pind bliver til en båd, de senere sejler 
med i søen, også sådan er der en mange flere eksempler på. 
Børnene har så mange sanser i spil i løbet af en dag. 
En edderkop er ikke bare en edderkop men en mejeredder-, vagt-, kors-edderkop. Samt forståelse for 
hvorfor de er vigtige på hver deres måde. 
De mærker naturen på alle årstider og nyder den om der så er sol, regn eller sne.  Ikke mindst har de en 
helt grundlæggende forståelse for alt den krible krable der findes. En edderkop er ikke bare en edderkop, 
men derimod en mejeredder-, vagt-, kors-edderkop. Samt forståelse for hvorfor de er vigtige for vores 
natur på hver deres måde. 

Alt dette skyldes selvfølgelig også de super kompetente pædagoger/medhjælpere, der følger med 
skovhytten. De må slet ikke blive negligeret. 
Der er så meget potentiale i skovhytten, som slet ikke bliver udnyttet. Så mange børn og forældre som ikke 
ved hvad de går glip af. 

  

Kan slet ikke forstå at nedlukning af skovhytten er på talefod. 

  

MVH  

Stolt mor med et barn i en ægte skovbørnehave! 
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Kære Forvaltning 
 
Vi er forældre til et barn i Skovhytten, Jacob Holms Minde og til et barn, der gik i Skovhytten for ca fem år siden. I 
forbindelse med at vi har fået at vide at skovbørnehaven skal lukke, vil vi gerne dele, hvorfor vi synes det er en rigtig 
dårlig idé. 
 
Vi har gennem flere år fået glade sunde rødkindede børn hjem fra børnehave, som har fået frisk luft, ro, plads og en 
forståelse for og kærlighed til naturen. 
 
Vi havde ikke valgt Jacob Holms Minde, hvis der ikke havde været tilknyttet en skovbørnehave. Det er også mit 
indtryk, at personalet i skovbørnehaven, har valgt den til og at de brænder for livet i skovbørnehaven.  
 
Til næste år har vi ikke længere børn i Skovhytten, men vi synes det er et stort tab for kommende bybørn, hvis de 
ikke får muligheden for at lære skoven at kende og få et alternativ til mere støjende og mindre børnehaver omgivet 
af biler og asfalt i byen. 
 
Måske kunne Skovhytten blive en delebørnehave, hvor klyngen eller andre af Københavns børnehaver kunne 
komme på besøg? På den måde kunne flere børn og voksne få glæde af den og få del i alle de fordele, der er i at gå i 
en skovbørnehave. 
 
I håbet om at kommende generationer også får lov til at få glæde af naturen og det dygtige personale i Skovhytten.  
 
Mvh Agnete Kofoed  
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Kære Københavns Kommune, 
 
Vi er blevet informeret om den poten elle lukning af Jacob Holms Minde Udfly erdelen og vil gerne dele vores 
erfaring. 
 
Vores søn Ma eo er startet der i december 2021. Vi beslu ede dengang at sæ e ham i Udfly erdelen af forskellige 
årsager. Den ene var, at vi kunne lide tanken om, at han var mere udsat for naturen og havde mere plads l at 
udforske sig selv. En anden var, at vi begge kommer fra lande (Frankrig og Italien), hvor det lbud ikke eksisterer, og vi 
syntes, det var en unik mulighed at tage. Sidst men ikke mindst blev stedet og det pædagogiske team varmt 
anbefalet af andre forældre. De e spillede en afgørende rolle i vores beslutning. 
 
Gennem årene har vi set vores søn vokse, nyde stedet, pædagogerne og alt, hvad han kunne lære af dem og 
omgivelserne. De vedhæ ede billeder er et godt vidnesbyrd. 
 
Vores anden søn, Gabriele, skal starte der i november, og vi vil rig g gerne have, at han får samme chance og 
muligheder. 
 
Jacob Holms Minde Skovhy en er unik. Det er placeret ud l en skov og en sø, med direkte adgang l naturen. Det 
har en stor legeplads, hvor børn kan lege og lave mange ak viteter såsom havearbejde, lære at dyrke grøntsager, 
som de dere er vil høste, behandle og spise. Desuden har det pædagogiske team, som nævnt ovenfor, al d været 
meget kompetent og venligt. Vi mener, at de har spillet en nøglerolle i vores barns lykke og vækst. 
 
Endelig har vi læst, at et af argumenterne for at lukke en shovhu en kunne være, at det er med l at mindske CO2-
a rykket. Det er rig gt, at en lukning af stedet vil betyde lidt mindre CO2, uden at flere bus kører l Slangerup 
hundredvis af gange om året. De e er dog ret kort tænkning for planeten, da man kan argumentere for, at 
udsæ else af børn for naturen er det, der i øjeblikket er nødvendigt, hvilket gør dem bevidste om dens unikke 
karakter og behovet for at respektere den, bevare den. Vi tror på, at planeten har brug for frem dige borgere, der 
kan kende og omfavne naturen, så den kan besky es. 
 
Vi håber derfor virkelig, at forslaget bliver genovervejet, og at Jacob Holms Minde Skovhy en ikke bliver lukket. Vi 
takker på forhånd for din forståelse. 
 
Med vores bedste hilsener, 
 
Elisabe a og Bap ste 
(Forældre l Ma eo Colin og Gabriele Colin) 
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Hej  
 
Jeg skriver til jer, da min dreng går i Skovhytten, som er indstillet til at lukke.  
 
Jeg havde aldrig turde drømme om at vi, som er bosat centralt på Amagerbro, kunne give vores dreng en hverdag 
fyldt med naturoplevelser, men det kan vi fordi Skovhytten findes    
 
Han fortæller ivrigt om hvordan de finder specifikke insekter og andre dyr i skoven (børnehavens baghave), og 
hvordan man skal være forsigtig og passe på dem. 
 
Hans motorik er på højeste niveau, fordi at ungerne går på opdagelse i skoven og på Skovhyttens grund, der ikke 
blot er en plan græsplæne, men kuperet legeplads med bålplads, hvor ungerne også får indblik i den helt basale 
madlavning. 
 
Listen med fordele ved at bevare lige netop Skovhytten er lang. 
 
Og disse fantastiske hverdage sammen med de yderst dygtige pædagoger, som vores dreng også ser som en tryg og 
stabil del af hans liv, er nu i risiko for at smuldre. 
 
Hjælp os med at bevare Skovhytten, så vores unger fortsat kan få jord under neglene, æblekinder og en miljøbevidst 
tilgang til fremtiden   
 
Jeg har i denne anledning tegnet denne plakat for at vise hvor meget det her betyder, ikke kun for mig, min dreng og 
hans mor, men også for alle de andre forældre og deres børn. 
 
Håbefulde hilsener 
Thomas (Vilhelms far) 
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Sendt fra min iPhone 
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Dear All, 
 
We moved to Copenhagen late 2023, and Rosa started at Skovhytten 1st November 2023. 
She was a kindergarten kid in Serbia and when doing preparation for family moving to Denmark, we also talked to 
child therapists, who recommended for her spending as much time as possible in nature. Knowing we will be moving 
to Denmark, and knowing about kindergaten options, they advised a forest kindergarten for her adaption. And 
coming to Skovhytten we can see it is a great decission. It hasn’t been easy for us as a family, starting new life in our 
40s and it hasn’t been easy for her either, coming to a new country, with new kids and pedagogs in her everyday 
life, not knowing the language, and us, parents, not speaking it either.. the personnel and the kids from Skovhytten 
have been extremly good and helpful wtih Rosa’s integration, and she has finally started to gain stability. She’s been 
enjoying her time there, we can see it in the pictures in Aula that are taken spontaniously, her language and 
socilization have started to progress. She’s starting to get used to the environement, and it would be heartbreking 
letting her know she needs to (again) change her everyday routine. Knowing she would be in school approx. a year 
from now, it’s our imperative as parents not to rock her boat too much before that happens. Being in the forest for 
the most of the day makes it easier for her to communicate thru play outside, in the nature, since she can not still 
speak Danish fully. When going for walks and to the city center, we were amazed seeing and hearing how many city 
points she recognizes and how much she has learned on buss drives they take every day.  
They litterally function like a little family there in the forest. It is a unique opportunity for children to put their hands 
on the things they usually don’t have chance to in everyday city life, and to learn about nature and life in their core. 
It is a kindergarten every kid is dreaming about and Danish tradition we look forward our daughter will experience. 
 
We are writing with a big hope that our voices, as voices of the parents, are to be heard in a country such as 
Denmark is, au contraire where we came from.  
 
Kind regards, 
Vladimir Ristic and Olga Djakovic 
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Sent from my iPhone 
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Til rette vedkommende. 
Vi er som forældre til en datter i Skovhytten blevet orienteret om muligheden for at tilbuddet afvikles 
senest i juni 2025, hvilket er helt utroligt trist.  
Skovhytten er et unikt og enormt godt tilbud for børn i Københavns Kommune. Vores oplevelse er at vores 
datter kommer glad hjem hver evig eneste dag med vind i håret og kinder som har fået masser af frisk luft. 
Dagligt kan hun komme med beretninger om hvad hun og de andre børn har oplevet i skoven af 
spændende ting og hvilke sjove lege de har fundet på, på den store grund. 
Vores oplevelse er at de rammer som tilbydes i Skovhytten medfører at børnene bliver bevidste om 
hvordan vi på mange måder kan bruge vores natur og hvordan vi nænsomt kan passe på den. Ligeledes 
stimulerer rammerne relationer, kreativitet, nysgerrighed, opfindsomhed og selvstændighed.  
En lille kort historie: I weekenden var vi med vores datter i vores sommerhus hvor vi gik en tur i skoven. 
Her hører vi en spætte hvilket vores datter også bemærker og italesætter med "det er spætten". Senere 
finder vi en bille i græsset i haven hvortil vores datter siger "det er en oliebille". Det var vi forældre nødt til 
at google og hun havde fuldstændig ret. Vi så hvor fint og respektfuldt hun behandlede naturen og dyrene 
og det kan ene og alene tilskrives Skovhyttens medarbejderes evne til via pædagogiske tiltag at lære vores 
børn dette.  
Alt i alt er Skovhytten et fantastisk og på mange måder uundværligt tilbud for vores børn. 
 
Mange hilsner 
Frederik & Ditte, forældre til Sally i Skovhytten v. Jacob Holms Minde.  
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Vi skriver på vegne af, at I vil lukke Skovhytten i Jacob Holms Minde.  
Dette er vi utroligt kede af og uforstående overfor. Vi er for nyligt tilflyttere til Amager og har udelukkende 
valgt denne institution for at få vores datter i Skovhytten. Havde vi vidst dette i god tid (altså i mere end 8 
dage), så havde vi valgt anderledes. 
Vi er rigtig glade for, at vores datter er havnet i SKovhytten, hvor det er tydeligt, at hun trives godt, at hun 
udvikler sig socialt og motorisk og tilegner sig en masse nye færdigheder.  
Der er fokus på at være i naturen, da dette er en af de eneste reelle skovhytter tilbage, og vi elsker, at de 
lærer at være et med naturen, at færdes i den, at de får viden om, hvordan man gebærder sig i den, lærer 
om billerne i skoven og er udendørs i al slags vejr.  
Vi vil være kede af, at I fratager vores datter dette, da I har rykket rundt på, hvilke institutioner, det skal 
ramme, og derfor slet ikke har givet os muligheden for at vælge anderledes. 
 
Hilsen Daniel Feddersen og Maria Bastian 
Forældre til Elva (der har gået der i to måneder).  
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Høringssvar om nedskalering af dagtilbudskapaciteten 

Kære medlemmer af Børne- og Ungdomsudvalget 

Som forælder til to børn, der har gået i Jacob Holms Mindes udflytterdel Skovhytten, blev vi meget overraskede over 
at høre, at I vil lukke Skovhytten. 

Skovhytten er et unik dagtilbud til børn på Amagerbro, fordi det med sin placering i skoven og med sin store grund 
giver børn mulighed for at udfolde sig på deres egne vilkår. 

Både vores store søn, som nu går i 3. klasse og vores datter Ingrid, som til sommer stopper i børnehaven for at starte 
i skole, har været utroligt glade for deres tid i skoven. Så til sommer stopper også vores tid som forældre i 
Skovhytten. På sin vis kunne vi da altså være ligeglade med, at børnehaven står over for lukning. Men den har givet 
vores børn så mange unikke oplevelser, som de ikke ville kunne have fået i en almindelig børnehave i byen. 

Som forældre har vi især været glade for, at udetid hver dag var givet, og at det dygtige personale har kunne lære 
dem om skovens dyr og flora og givet dem praktiske kompetencer eksempelvis på værkstedet, hvor de har bygget 
både, som de har sejlet med ved søen og lært hvordan man bygger bede, hvor de har dyrket grøntsager. 

Det er oplevelser, erfaringer og kompetencer, som de ikke ville have kommet i nærheden af i en almindelig 
børnehave. Og det undrer os, i en tid, hvor alt handler om grøn omstilling og om at skabe robuste børn, der kan 
navigere i en kompleks fremtid, at I vil fratage børn fra et byområde uden ret mange naturtilbud, muligheden for 
netop at komme tættere på det. 

Vi har prøvet at være forældre i en almindelig børnehave, hvor man var heldig at møde en pædagog, når man skulle 
hente, og hvor man ikke kendte de andre forældre. Vi har også prøvet at få børn hjem fra en bybørnehave, der taler 
dobbelt så højt, fordi de hele dagen har skulle overdøve de andre. 

Og de alle de ting har vi været foruden i Skovhytten. Vi har fået rolige børn med hjem fra en bus, hvor der altid har 
stået en pædagog med tid til at fortælle om dagen. Vi kender de andre forældre, fordi vi ses hver dag ved bussen. 
Det skaber fællesskaber, tryghed og omsorg for hinanden. 

Så kære udvalgsmedlemmer, find et andet sted at nedskalere. Lad ikke fremtidens børnehavebørn gå glip af 
naturoplevelserne i Skovhytten. 

De bedste hilsner 

Astrid og Francesco Bigoni 
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Astrid Maria Bigoni 
Digital indholdskonsulent 
Nerdy By Nature 
 
 
Får du mit nyhedsbrev Nerdy By Nature? Tilmeld dig her  
 
Tlf: +45 51357295 
 
nerdybynature.dk 
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Angående partshøringen omkring skovhytten (Jacob Holms  Minde). 
 
Vores verden er i stigende grad fuld af støj, stress og digitale elementer og tilbud. Vi er bekymrede over 
denne udvikling og specielt for børn der ligesom vores datter fungerer bedst i det fri.  
Det er svært at udtrykke hvor stor værdi et tilbud, som skovhytten har for vores datter og os.  
Vi elsker byen, men de omgivelser og muligheder som skovhytten giver er noget, som man ikke finder i 
den indre by. Den daglige færden i skoven og pædagogernes formidling af naturen har givet vores datter 
en stor forståelse af liv og planter og givet hende færdigheder i hvordan man begår sig i naturen. Det har 
skabt en naturlig tilknytning og værdsættelse af at være i naturen - præcis det vi håbede på da vi søgte om 
en plads i skovhytten. 
   
En lukning af skovhytten vil føre til tab, som er meget svær at erstatte, det ville virkelig være en skam.  
Vi håber at I vil tage vores ord med i jeres overvejelser.  
 
Med venlig hilsen  
Egle Viktorija Pelegrimaite og Jimmi Dams Hansen. 
  
.  
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Til rette vedkommende,  
 
Hermed fremsendes høringssvar vedr. nedskalering af dagtilbudskapacitet - ang. Jacob Holms Minde 
 
Vi ønsker at give vores dybeste støtte til bevarelsen af vores skovbørnehave. Ud over institutionens geografiske 
beliggenhed, har muligheden for at sende vores to børn i skovbørnehave været afgørende for vores valg af 
institution. Skovbørnehaven repræsenterer ikke blot en unik pædagogisk tilgang, men også et miljø, der fremmer 
børnenes trivsel og læring på en særlig måde - især når vi nu bor inde midt i byen. Vi anerkender vigtigheden af at 
bevare denne værdifulde ressource for vores børn og lokalsamfundet som helhed. 
 
Vi vil også gerne påpege, at fjernelsen af skovbørnehaven kan medføre, at vi vil flytte vores børn til en anden 
institution med en skovbørnehave. Det er vigtigt for os som forældre at sikre, at vores børn fortsat har adgang til et 
miljø, der støtter deres udvikling og trivsel på bedst mulig vis, nemlig i skoven.  
 
Med venlig hilsen 
Familien Bjørn Bork Larsen 
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Kære Børne- og ungeforvaltning, 
 
Jeg repræsenterer Jacob Holms Mindes forældreråd og er ved at skrive høringssvar ifm. et høringsbrev vedr. en evt. 
lukning af Skovhytten. Vi vil gerne gøre brug af muligheden for at få arrangeret et dialogmøde med forvaltningen. 
 
Hvilke trin kræver det at få et sådant møde i stand?  
 
Med venlig hilsen,  
Erik Køie  
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Høringssvar vedr. nedskalering af dagtilbudskapacitet - Nedlukning af Skovhytten i Jacob Holms Minde, Amager 
 
 Kære politikkere,  
 Vi er, som forældre til et barn i vuggestuen i Jacob Holms Minde, kede af og uforstående overfor forslaget om at nedlægge børnehavetilbuddet Skovhytten. Udsigten til at kunne indskrive vores datter i Skovhytten var hovedårsagen til, at vi i første omgang valgte Jacob Holms Minde.  
 Vores datter har en enkelt dag været med på tur til Skovhytten, og taler stadig meget om det efter halvanden måned, på trods af hun kun er to et halvt år. Hun strålede, da hun kom hjem og fortalte om både kreativt arbejde med påskepynt i hytten, og gode oplevelser i skoven med leg. Hun var smurt ind i mudder, og både vi og hun syntes, at det var fantastisk!  
 Et dagtilbud med udeliv er noget, vi som forældre er overbeviste om, er gavnligt for vores eget barn såvel som mange andre.  Vi er glade for at bo i Københavns Kommune, men mener samtidig, at vores børn har brug for plads og kontakt til naturen, som byen ikke kan bidrage med.  
 Vi er forældre med pædagogisk baggrund, og ved at megen forskning påviser positiv mental og fysisk udvikling sammenlignet med almindelig børnehaver.  Der ses disse år øget mistrivsel blandt børn og unge, hvorfor vi mener, det vil være en forkert prioritering, at fratage vores børn mulighed for at være i naturfokuserede tilbud. Disse første år er så vigtige for børns udvikling, sundhed og dannelse, så lad os bevare og udvikle de tilbud, som vi har evidens for, er mest gavnlige for vores børn.  
 Med venlig hilsen 
 Sandra Aargaard Limbrecht og Daniel Piper Bæk, forældre til Silja i vuggestuen 
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Kære Børne og ungdomsudvalg i Københavns Kommune 

Jeg skriver, da min søns skovbørnehave, Skovhytten  på Amager, er lukningstruet. Her vil jeg gerne appellere til 
ekstra overvejelse, forinden I lukker et helt unikt og velfungerende naturtilbud.  

Skovhyttens bus samler børn op i et kvarter med stor social diversitet. Børnene kommer fra forskellige kulturer og 
de forskellige familier har varierende ressourcer. Lukker man områdets eneste skovbørnehave, så vil der være 
mange børn, hvis forældre ikke har overskud til at skrive dem op privat, mens de stadig er spæd, foruden at have råd 
til at betale mere for en privat skovbørnehave plads. At børn, uanset etnicitet, forældres indkomst og ressourcer, 
har adgang til natur og frisk luft, må vi gøre alt hvad vi kan for at bevare.  

For vi har brug for deres viden og lyst til at komme i naturen i fremtiden.  

At skabe sunde rammer med frisk luft, æblekinder og en grundforståelse af hvordan man passer på vores natur er et 
helt enestående tilbud i kommunens  skovbørnehaver. Spares dette væk, er det ikke blot en tryg hverdag, der 
fjernes. Der fjernes et kæmpe udeliv, hvor børn fra en alder af 2 år og frem udvikler sig og lærer i naturen og får 
kompetencer inden for klima og miljøbevidsthed, som er fuldstændig afgørende for deres videre dannelse og færd i 
livet.  

 
Vi er mere end afhængige af at fremtidige generationer er optaget af klima og miljø, børnene får hands on erfaring 
med dette i skovbørnehaven. Burde vi i stedet da ikke satse på skovbørnehaver frem for at afvikle dem?  
 
Børn i skovbørnehaver har dokumenteret mindre sygedage end i bybørnehaver, det betyder mindre sygedage til 
mor og far og flere penge i kassen.  
 
Udeliv giver et mindre konfliktniveau blandt børn, der er mere plads til at man kan trække sig, hvilket giver bedre 
trivsel i børnegrupperne i skovbørnehaverne og på sigt kan det være afgørende i et børneliv. Især med henblik på 
det generelle trivsel niveau blandt børn i samfundet for nuværende.  
 
Dernæst vil jeg foreslå, at man forsøger at drive de tilbud videre, man ved fungerer rigtig godt både pædagogisk ( se 
seneste tilsynsrapport)  som for eksempel Skovhytten ved Jacob Holms Minde. Man kan brede dem ud, så flere 
børnehaver deler dette skovområde, hytte og bussen derop, således man er sikker på, at der altid er fyldt op.  
Så vil flere børn have den store fornøjelse at komme ud i naturen, og det vil være mere rentabelt for kommunen.  
 
Forældre der tilvælger en skovbørnehave har ofte gjort sig tanker herom, det er et klart fravalg af en traditionel 
bybørnehave og tilvalg af et børneliv i natur. Alle disse overvejelser betyder også, at vi som forældre, der har taget 
dette valg generelt, har mange ressourcer, vi gerne vil bruge på at hjælpe med at drive skovbørnehaven videre. Vi 
forældre er klar på arbejdsweekender, smører madpakker, afleverer vores børn direkte til bussen, kortere dage med 
tidligere afhentning. Vi er klar, whatever it takes!  
 
Bevar lige adgang til natur og lad os sammen sikre, at vores børn får adgang til at begå sig i den natur, de skal hjælpe 
os med at besvare.  
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Håber inderligt på jeres bevarelse af Skovhytten. 
 
Venlig hilsen Ida Kader  
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Kære Kommune  
 
jeg skriver til at give min stemme og støtte til at vi bevarer Jakobs Holms Mindes skovbørnehave. Vi har været 
ekstrem glade for netop den mulighed at kunne sende vores børn ud i naturen, det var den største grund til at vi 
valgte Jakobs Holms Minde helt fra starten af (fra vuggestue), dernæst har det været en af de største grunde til at vi 
stadig idag bor i Københavns Kommune.  
 
Erfaring har også vist at det var den bedste beslutning for mit barn, ikke alene pga. færre sygedage, men motorikken 
og trivsel har også været i toppen. Har kun ros tilovers til de seje pædagoger som (uanset vejr) trasker ud i naturen 
med vores unger. Det kan måske godt se ud som om at man sparer noget på den korte bane, hvis man sløjfer 
skovhaven-delen, men jeg er overbevidst om at det på den lange bane vil være et tab for kommune. Alene på 
sygefravær og trivsel for børnene, for ikke snakke om de forældre som vælger at flytte ud af byen hvis ikke der er 
bare lidt natur at de kan pådytte deres børns dagligdag. 
 
Med den største bøn, håber jeg at I tager det med i overvejelsen og bevarer vores perle midt i storbyen.  
 
Med Venlig Hilsen 
Jing Li 
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